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Gura Târgului



Sclavagismul modern corporatist

Mihai Bledea



Angajaţii fabricii Draxlmaier din Satu

Mare au declanşat o mobilizare pe Facebook,

în vederea organizării, pe 1 octombrie, a unui

protest în faţa fabricii deţinută de concernul

german, cea mai mare a Draxlmaier Group

din România. Societatea DRM Sisteme Electrice SRL este cel mai mare angajator din

judeţ, cu peste 5000 de angajaţi.

Se pare că noul protest mocnit vine să răspundă, potrivit informaţiilor pe care le deţinem, intenţiilor manifestate de actuala

conducere a societăţii, care încearcă să sporească numărul de ore de muncă din tură de

la 8 la 12. Strategia, care ar urma să afecteze

doar o parte a angajaţilor, ar permite fabricii

să menţină parametrii de producţie cu un

număr mai redus de angajaţi pe tură şi, implicit, cu costuri financiare mai mici. Mobilizarea declanşată de Facebook nu este prima

de acest fel, însă precedentele au eşuat.

Pe lângă o serie de nemulţumiri care vizează condiţiile de muncă, în spatele mişcării

de protest care se pregăteşte prin intermediul

mediului online există şi alţi factori care ar

putea determina, la 1 octombrie, declanşarea

unui conflict spontan. În ultimul an, un angajat al societăţii s-a sinucis, o femeie a pier-



dut o sarcină iar cel puţin doi bărbaţi au decedat, dintre care unul chiar în incinta fabricii, după ce un şef de secţie i-ar fi refuzat

deplasarea la medic. Bărbatul i-a spus că se

simte rău, a fost trimis înapoi la muncă. Ulterior, a decedat, prăbuşit, la baza unor trepte

care urcă spre sectorul cu birouri.

Mediul de lucru ostil ar putea sta la baza

mai multor decese produse în fabrica sătmăreană a concernului, toate ţinute departe de

ochii şi urechile mass-media. Inspectoratul

Teritorial de Muncă, desemnat, potrivit legii,

să cerceteze decesele produse la locul de

muncă, nu a raportat public niciun astfel de

incident. Nici Poliţia. Familile morţilor, cărora concernul le achită, cu dare de mână, un

ajutor de deces ce urcă uneori până la 10.000

de lei (potrivit unor surse, chiar 50.000 de

lei), alături de îngropăciuni în sicrie elegante,

tac şi ele, mulţumite că nu scot banii pentru

popă din buzunar. Toată lumea câştigă.

Regimul închis al societăţii împiedică accesul presei în incintă, chiar şi în contextul

unor vizite oficiale, efectuate de miniştri (un

bun exemplu, anul 2012, campania electorală

pentru alegerile parlamentare). Acelaşi regim

opreşte scurgerile de informaţii prin intermediul unor clauze de confidenţialitate cuprinse

în contractele de muncă ale angaţilor. La
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acestea se adaugă şi lipsa unei organizaţii sindicale, a cărei formare a fost sabotată încă de

la înfiinţarea fabricii, cu concursul politicienilor locali, pe fondul unui conflict simulat

între liderii locali ai principalelor confederaţii

sindicale din România, absorbiţi ulterior, cu

sau fără carnete de partid, în jocurile politice

locale. Toate acestea au contribuit decisiv la

încălcări repetate ale drepturilor angajaţilor

societăţii, peste 5000 de suflete, care lucrează

acum, conform contractului colectiv de

muncă, într-un Draxlmaier care a scos din legalitate greva.

Oficial, poziţia conducerii societăţii este

una “de deschidere” la dialog. Un dialog

controlat, prin intermediul unui reprezentant al muncitorilor care ţine loc de sindicat, pe care îl desemnează oamenii însă

care este supus, în lipsa susţinerii sindicale,

conducerii societăţii.

De ce este nevoie de sindicat la Draxlmaier? Pentru că mor oameni, pentru că

niciuna dintre morţi, deşi ar exista premise, nu a fost pusă vreodată pe seama exploatării, dar şi pentru că legislaţia

permisivă a politrucilor care pretind că fac

legi la Bucureşti favorizează vădit, în numele creării de locuri de muncă, sclavagismul modern corporatist.
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A rămas fără mandat de deputat şi riscă să înfunde puşcăria
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Govor, s-ar

putea să prinzi

Crăciunul acasă!



Vocea

Bucureştiului



S-a cam ales praful de gaşca

din Satu Mare! Silaghi din ditamai ministru a ajuns pe la

DNA. A dat bani şi a fost trimis

la Parlamentul Europei dar nu

prea merge. Nu va fi primit

acolo. Se va întoarce cu coada

între picioare şi cu banii luaţi.

S-a făcut de râs la televizor şi

prietenii lui liberali au hotărât

să nu îl mai lase pe micul ecran

şi să îl trimită departe. Dar nu

mai este bun pentru Bruxelles

nici măcar pentru câteva luni.

De formă a fost trimis în judecată şi Şpan dar el se descurcă.

Acum l-a dat în gât şi pe Govor,

de care s-a interesat şi Băsescu.

Dragnea este ca şi terminat.

Există şi vor fi date publicităţii

nişte stenograme , de la Oradea.

Deocamdată se mai negociază

pentru că Dragnea a dat sfoară

în ţară că spune orice despre

oricine numai să ia cu suspendare. Pentru că are bani de cheltuit şi iubită tânără, pe care la

anu vrea să o facă europarla-



mentar. Iubita lui Dragnea, Cătălina, s-a plâns că în Parlamentul României sunt numai

ţărănci, care nici nu ştiu să se

îmbrace şi ea se sufoca practic,

acolo. I-a mai zis iubitului că ar

vrea cu Doamnele la Bruixelles.

Dragnea a fost tot timpul

băiat bun. A cooperat şi a dat

cui trebuia. Aşa a şi rezistat. Lau întrebat şi de Govor şi a

spus tot, başca. Săptămâna trecută trebuiau să îl ia pe Govor

de pe unde îl găseau şi să-l

plimbe cu cătuşe prin oraş, în

drum spre Bucureşti. Îi vor sigila şi mai multe sedii şi casa

în care locuieşte. Ar mai fi

nişte informaţii că Govor şi-a

mutat nişte valori. Se ştie unde.

Totul era gata.

Dar au venit necazurile cu

câinii maidanezi şi cu Roşia

Montană. Toţi au înebunit. Pe

Govor l-au uitat, deocamdată.

Până mai face Valer Marian o

nouă interpelare parlamentară!

Curând adică!



Cine sunteţi? Ăştia sunteţi!



Adunam zilele trecute nemerniciile, ilegalităţile, încălcările

flagrante ale legii provocate de

cei doi inşi care, profitând de

valul de popularitate al USL,

dar şi de furturi sau banii unor

oameni de afaceri precum Nelu

Iordache sau Mirel Vlas, s-au

trezit plantaţi de popor în funcţiile de conducere ale judeţului.

Fostul karateka de la Clubul

Zanshin, absolvent a trei facultăţi (educaţie fizică şi sport) la

cunoscuta fabrică de diplome

sătmăreană, alături de fostul şef

de cantină, un om care nu pricepe că un politician nu poate

vorbi în public precum un cioban din Supur, sunt ambii lipsiţi

de coerenţă, strategie şi inteligenţă politică sau economico-financiară (inteligenţa la şmen nu

se pune). Portretul incompetenţei celor doi indivizi este uşor de

ilustrat, fie prin file din istoria

afacerilor pe care le-au derulat,

fie prin fotografii ale nerealizărilor, vizibile la tot pasul şi pe

întreg teritoriul judeţului.

Realizările cunoscute

ale celor doi? Ştef se poate

lăuda că este omul care l-a adus

în România, odată cu Folda, pe

un neamţ condamnat pentru pedofilie / pornografie infantilă la

Zalău, dar şi cu faptul că Folda

a plantat, în câteva locuri, printre care şi la o fabrică din judeţ,

doar senzorii de incendiu, omiţând să instaleze centrala şi să

lege, ulterior, senzorii la ea. Se

poate lăuda şi cu cel puţin un

contract obţinut prin şantaj, dar
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şi cu alte câteva zeci de contracte atribuite în urma unor licitaţii fictive, la care au

participat întotdeauna aceleaşi

firme: Big Security, Beta Security, Folda Security. Se poate

lăuda şi cu un văr în SIPI, care

ne citeşte şi ascultă cuminte de

la etajele superioare ale sediului

IPJ.

Govor se poate făli şi

el cu câteva importante realizări. A reuşit, într-un singur

dosar, cel cu alcoolul, să prejudcieze statul cu echivalentul

sumei pe care Municipiul Satu

Mare a contractat-o prin ISPA

pentru reabilitarea reţelei de apă

şi canalizare şi modernizarea

staţiei de ape uzate a municipiului. Peste 500 de miliarde de lei

vechi. Poate dacă nu fura el

banii, avea statul bani să ne construiască reţeaua şi n-o plăteam

noi, în mod direct, în facturile

din ce în ce mai mari la apă. Observaţi, aşadar, translaţia furtului în factură.

Aceşti aşa-zişi politicieni, intraţi în primul eşalon al partidelor lor pe uşile din dos, cele ale

corupţiei, sunt în continuare

protejaţi, iar anihilarea lor politică nu va aduce marea cu

sarea pentru nimeni. Câinii

nu-şi vor îmbrăca coada în covrigi cu susan, nici berea nu

va fi mai ieftină. Dar furturile

lor vor înceta. Iar sumele deturnate şi furate sunt prea importante pentru a putea să mai stăm

cu ochii închişi.
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Roşia Montană va exploda pe bursă

Sorin Roşca Stănescu



Acţiunile

Roşia

Montană, listate pe

bursa de la Toronto, au

căzut vertiginos. Cu 70

la sută. Blocând practic

operaţiunile. Pentru

prima dată în ultimii

ani, artizanii unei mega

escrocherii au pierdut

controlul. Sau cine

ştie? Poate, şi de această dată, a fost tot un joc. Pe bani

foarte mulţi.

În timp ce toată lumea se da de ceasul mortii, învârtind

pe toate părţile un proiect de lege care se vede cu ochiul

liber că este mai degrabă scris de “specialiştii” Gold Corporation decât de reprezentanţii Guvernului, marii jucători

de pe bursa canadiană îşi numără profiturile. Uriaşe. Care

le-au permis, în ultimii ani, să pompeze sute de milioane de

euro – şi nu exagerez deloc – în cea mai agresivă campanie

de PR care a avut loc vreodată în România. Şi care a întrecut cu mult, dacă cineva îşi mai aminteşte, campaniile diversioniste declanşate, pe banii romanilor, de conducătorii

Bancorex chiar înainte ca banca să dea faliment.

De fapt, sunt prea elegant atunci cand mă refer la o

campanie de imagine. Adevărul este că, sub forma publicităţii ori a finanţării unor ONG-uri, sub paravanul unor aşazise vizite de documentare şi utilizându-se multe alte

subterfugii, au fost mituite la greu patronate de ziare, de televiziuni, de agenţii de ştiri, au încasat bani grei, pentru aşi modifica discursul, lideri de opinie, analişti, reprezentanţi

ai unor aşa-zise firme de consultanţă. Gold Corporation

avea de unde. La fel cum a avut de unde, fără a fi extras un

gram de aur, să-i dea managerului roman, pe baza de con-
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tract, un salariu anual de cinci milioane de euro. Dar de

unde totuşi?

Din speculaţiile pe care băieţii deştepti le-au făcut

pe bursa din Toronto. Marii artizani ai potlogăriei Roşia

Montană. Aş avea nevoie ca o redacţie de televiziune să întreprindă un minim efort şi să facă două grafice pe care sa

le suprapună. Un grafic al fluctuaţiilor mari al preţului acţiunilor din ultimii ani, în ce zile preţul a crescut semnificativ şi în ce zile a scăzut semnificativ. Şi încă un grafic,

pornind de la primul, al declaraţiilor politice relevante pe

care înalţi demnitari ai statului român le-au făcut în legătură

cu proiectul Roşia Montană. Dacă suprapunem cele două

grafice, opinia publică va fi şocată. Se va vedea că, de fiecare dată, la o zi, două, trei după ce preţul acţiunilor a crescut sau a scăzut semnificativ, au existat declaraţii ale unor

înalţi demnitari de la Bucureşti, în sens pozitiv vizavi de

proiect şi respectiv în sens negativ. Ceea ce demonstrează

că marii jucători, cei care au făcut uriaşe speculaţii pe bursă

în detrimentul acţionarilor naivi, au fost informaţi din timp

asupra a ceea ce urma să declare preşedintele României,

prim-ministrul, ministrul Industriilor, ministrul Mediului

sau chiar vreun ambasador important. Poate că, într-o bună

zi, va trebui să ne uităm în conturile acestora.

Atunci când susţin că într-un viitor apropiat este

cât se poate de probabil să solicit o comisie de anchetă

asupra cazului Roşia Montană, mă gândesc că aşa cum

speculanţii din spatele acestui proiect au ştiut să câştige

şi din veştile bune şi din veştile rele, nu este deloc exclus

să descoperim fel de fel de înţelegeri scrise cu demnitari

ai statului român în baza cărora, aşa cum spunea premierul Ponta, într-adevăr Gold Corporation să poată pretinde

daune interese în valoare de 2 miliarde de euro. Exceptând situaţia în care se constată, aşa cum ar trebui să se

întâmple, că totul a fost ilegal.

(articol publicat pe site-ul CorrectNews).



Telefoane utile



Informaţii Romtelecom:

118.932.

Informaţii Romtelecom în limba maghiară:

(118.300).

Poliţia 112 sau centrala:

0261-807.777

Pompieri 112 sau:

0261-711.212

Salvarea 112 sau:

741.111

Info CFR:

952

Agenţia CFR:

0261-711.002

Agenţia TAROM:

0261-712.795

Autogara:

0261-768.439

Transurban:

0261-721.971

Jandarmeria:

956 sau 0261-769.760

Asistenţa Socială:

979

Protecţia Civilă:

0261.710.791/710.792, 710.793

Distrigaz:

0261-710. 928

Apaserv (apel gratuit, non stop):

0800-827-776

Urgenţe E.ON Gaz (tel verde):

0800-800-928

Deranjamente Electrica:

0261-929

Poliţia Comunitară:

0261-727.020

Centrul Militar Judeţean:

0261-717.123,/716.513

Depanare ACR:

0744.792.297

Depanare auto:

0733-507.026, 0744-507.026

Refugiul de noapte:

0261-750.135

Prefectura:

0261-716.309

Primăria Satu Mare:

0261-807.569, 807.553

RCS&amp;RDS:

0261-769.999

Protecţia Consumatorilor (tel verde):

0800-080-999

Locaterm (non-stop): 0261-733.693

Birou teritorial DNA:

0261.759.780

Anticorupţie MAI:

0261-710.690

Agenţia Judeţeană pentru Ocuparea Forţei de Muncă:

0261-770.237, 0261-770.238

Direcţia de Sănătate Publică:

0261-750.481/750.482
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Coica, primarul milionarilor



Raport al Curţii de Conturi a României



Î
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 Primăria Sau Mare uită să încaseze datoriile de la milionarul Ţânţaş și cotizează “fără număr”

la milionarul Pușcaș  Florisal și Beny Alex, ținute pe palme de municipalitate



n mandatul lui Coica, Primăria Satu Mare a achitat ilegal către societatea de salubrizare Florisal, deţnută de omul de afaceri Vasile Puşcaş, peste 2,9 milioane de lei, şi na încasat niciun leu de la milionarul Vasile Ţânţaş pentru concesiunea şi folosinţa

fostului ştrand municipal. În pofida acestei stări de fapt, funcţionarii din primărie nu au

ezitat să încaseze sporuri, beneficiind de indexări nelegale ale salariilor. Potrivit unui raport

de audit realizat de inspectorii Curţi de conturi, de la venirea lui Coica la conducerea Primăriei Satu Mare, în primărie, nimeni nu pare să ştie ce are de făcut.

oica are timp până în 30 decembrie să recupereze prejudiciile cauzate de plăţile

ilegale către Florisal, să stabilească integral valoarea totală a sporurilor şi suplimentelor salariale accordate nelegal angajaţilor (verificrea prin sondaj a scos la

iveală aproape 3.000.000 de lei) dar şi să recupereze banii de la Ţânţaş şi sumele achitate

ilegal în baza facturilor umflate de firmele care au executat lucrări la drumuri şi şcoli.



C
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dovedit lipsite de fiabilitate şi

inutilizabile (catargul s-ar fi

prăbuşit).



Veniturile angajaţilor

din Primărie,

umflate ilegal



Peste 100 de acte

normative încălcate



Potrivit sursei citate, funcţionarii din Primăria Satu Mare au

încălcat, în 2012, peste 100 de

legi în exercitarea atribuţiilor de

serviciu. Raportul curţii de conturi cuprinde 30 de pagini de

abateri. Insectorii Curţii au constatat că Primăria Satu Mare a

efectuat lucrări de reparaţii la

clădiri care nu îi aparţin, că a

schimbat, încălcând legea şi

fără să anunţe Ministerul Educaţiei, destinaţia unui imobil

aparţinând Şcolii „Lucian

Blaga”, că a rapotat eronat gradul de colectare a veniturilor, că

nu s-a preocupat de colectarea

taxelor de pe urma terenurilor

forestiere aflate în proprietatea

municipiului şi date în administrare ocoalelor silvice. Sursa citată mai arată că Primăria nu a

înregistrat şi nu a încasat la bu-



getul local venituri de 446.890

lei rezultate din închirierea unor

spaţii din clădirile proprietate

publică a UATM Satu Mare,

aflate în folosinţa unităţilor şcolare de pe raza municipiului

Satu Mare, că a vândut la subpreţ, către societăţi comerciale

importante, terenuri pe care

acestea le deţineau în concesiune (prejudiciu estimat la

323.138 de lei).



Coica a „uitat” de

datoriile lui Ţânţaş



Raportul Curţii de conturi a

mai stabilit drept ilegală neîncasarea redevenţei din profit

pentru ştrandul municipal de la

societatea Beny Alex, deţinută

de milionarul oşan Vasile Ţânţaş, dar şi că funcţionarii nu au

stabilit, nici calculat, nici înregistrat şi nici încasat la buget

taxa în valoare totală de 81.688

de lei (71.875 lei debit şi 9.821



lei majorările aferente) pentru

terenul concesionat (ştrandul

municipal), situaţie care se pelungeşte, potrivit auditului, şi în

2013. Primăria nu a înregistrat

şi nu a încasat nici impozitele

pe clădirile din ştrandul lui

Ţânţaş, dintre care unele, potrivit sursei citate, au fost efectuate fără autorizaţie de

construire.

Curtea de conturi a mai stabilit că Primăria a omis să calculeze şi să încaseze 640.323 de

lei reveneţe pentru suprafeţele

de teren concesionate în Parcul

industrial, că a denaturat indicatori din situaţiile financiare

prezentate la finele anului trecut, că nu a recuperat cei

59.643 lei de la Asociaţia Civică „Tempora”, al cărei proiect

de realizare a unui catarg uriaş

pentru susţinerea drapelului naţional s-a „pierdut”, după ce

componentele aduse din Turcia

pentru realizarea acestuia s-au



Curtea a mai stabilit plăţi nelegale către angajaţii primăriei

(stimulente în sumă de

1.540.665 lei, la care se adaugă

contribuţiile aferente, către angajaţii Serviciului Juridic, Urbanism,

Disciplină

în

Constructii, GIS, Direcţia Economică, Serviciul Buget, Serviciul Financiar Contabilitate,

Biroul de Audit şi Control Financiar de Gestiune, Direcţia de

Evidenţă a Persoanelor, Serviciul de Stare Civilă şi cel de

Evidenţă a Persoanelor), dar şi

„suplimente salariale” acordate

nelegal, în sumă de 1.048.205

de lei, unor categorii de funcţionari. Pentru a le acorda, Primăria s-a prevalat de „o lege

neaplicabilă”, spun inspectorii

Curţii de conturi. Vizavi de

cheltuielile de personal, Primăria mai este acuzată că a majorat peste limitele legal admise

salariile la reîntregire, indexînd

inclusiv stimulentele. Unitatea

Administrativ Teritorială Municipală (UATM) Satu Mare mai

este acuzată că a achitat, pentru

patru unităţi şcolare, cu aproape

500.000 de lei mai mult decât

trebuia la încălzire (către E.On

Gaz).



Regele gunoaielor,

tot rege



Curtea a mai constatat şi faptul că Primăria a decontat

737.133 lei către Florisal pentru

servicii care nu sunt cuprinse în

contractul de salubrizare (colectare şi transport reziduri ne-



menajere şi/sau transport reziduri nemenajere), dar şi efectuerea de plăţi ilegale către

Florisal în valoare de 2.173.640

lei, prin indexarea eronată a tarifelor la serviciile de salubritate (sumă aferentă perioadei

februarie 2012 – iunie 2013).

Raportul explică indexările ilegale ale preţurilor la deszăpezire:

„SC Florisal SA a indexat tarifele în anul 2012 cu indicele

mediu al preţurilor de consum

de 16,02% (aferent anului

2009), în loc de indicele inflaţiei de 5,79 %, calculat de INS

în 2011 pentru anul 2012, pentru decontarea activităţilor de

salubritate stradală, colectare şi

transport reziduri nemenajere,

lucrări de întreţinere cartiere,

lucrări de curăţenie, igienizare,

deratizare şi dezinsecţie. Pentru

activităţile de dezăpezire, prevenire şi combatere îngheţ şi

schimb de aşteptare, SC Florisal SA a indexat tarilele din

contractul de salubrizare cu indicele mediu al preţurilor de



consum (41,93%) în loc de indicele inflaţiei, de 5,79%. În

consecinţă, UATM SATU

MARE a efectuat plăţi în plus

către concesionarul serviciilor

publice de salubritate în sumă

de 2.173.640 de lei”.



Japcă şi la drumari



Sursa citată mai arată că Primăria Satu Mare a acceptat şi

facturi umflate: de la Garden

Design pentru lucrările efectuate în Parcul Cloşca, de la

asocierea SC.Samgec SRL SC.Euras SRL pentru lucrările

de la Şcoala nr. 10, de la SC

Nastand SRL, care a amenajat

un teren de joacă, Universal

Construct, Baltur Sib, Alfa

Rom etc. În marea lor majoritate, firmele au trecut cantităţi

mai mari de materiale decât

cele utilizate. Numai pentru o

singură stradă modernizată,

Curtea de conturi a găsit facturi

umflate cu peste 50.000 de lei

(Strada nouă, lucrare executată

de Alfa Rom).
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Liberal de frunte, şpăgar de credinţă



O



DNA a început urmărirea penală a ex-ministrului Ovidiu Silaghi



vidiu Silaghi s-a prezentat joi, 12 septembrie, la

sediul din Bucureşti al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, unde procurorii l-au înştiinţat despre declanşarea urmăririi penale împotriva sa pentru mită şi

trafic de influenţă. Silaghi este cercetat pentru fapte comise în mandatul pe care l-a deţinut în Guvernul Ponta I

la Ministerul Transporturilor. Fostul ministru a declarat,

în faţa sediului DNA, că nu se va folosi de imunitatea de

europarlamentar, funcţie în care nu a fost validat de comisiile PE. Preşedintele României, Traian Băsescu, a dat

undă verde începerii urmăririi penale a ex-ministrului sătmărean, aviz necesar în cazul urmăririi penale a foştilor

membri ai Executivului.

Mihai Bledea



Trafic de influenţă



Silaghi este acuzat de trafic de

influenţă după ce omul de afaceri

Nelu Iordache a mărturisit că i-a dat

ex-ministrului Transporturilor din

Guvernul Ponta I 200.000 de euro

mită pentru ca acesta să determine

reprezentanţii Companiei Naţionale

de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale

(CNADNR) să renunţe la anularea

unor contracte pe care Compania,

subordonată ministerului condus de

Silaghi, le avea cu Romstrade, societatea deţinută de Iordache. Omul

de afaceri a mai afirmat că Silaghi

i-a impus să aducă pe Aeroportul

Satu Mare două curse internaţionale

ale companiei de transport aerian

Blue Air pe care o controlează,

pentru a-i face astfel imagine lui

Adrian Ştef, preşedintele Consiliului Judeţean (CJ) Satu Mare, cumnatul şi finul lui Silaghi, în timpul

campaniei electorale pentru alegerile locale din 2012.

Compania aeriană Blue Air a

lansat, în luna iunie 2012, două

curse noi, cu plecare din Satu Mare

spre Torino - Cuneo şi Veneţia, operate cu o frecvenţă de două zboruri

pe săptămână. Cursele dus-întors au

fost active pe perioada orarului de

vară, respectiv 4 iunie - 27 octombrie 2012 şi au înregistrat pierderi

de 500.000 de euro, imputate de

Iordache ex-ministrului Silaghi şi

preşedintelui CJ, Adrian Ştef.



DNA a ridicat din

Consiliul Judeţean

corespondenţa

Ştef – Blue Air



Procurorii au ridicat din sediul

Consiliului Judeţean Satu Mare corespondenţa instituţiei cu Blue Air.

Faptul că cele două curse ale companiei au fost aduse la Satu Mare

fără efectuarea, în prealabil, a unui

studiu de piaţă întăreşte spusele lui

Iordache, care a afirmat că acestea

au reprezentat doar un plus de imagine pentru campania electorală a

actualului preşedinte CJ, Adrian

Ştef. Ştef ar putea fi trimis şi el în

judecată în dosar, după ce a fost audiat deja de procurori în dosarul de

fraudare a referendumului. Nevasta

ministrului Ovidiu Silaghi, Ariana,

a fost şi ea citată la DNA, afirmă

surse apropiate de anchetă.



Povestea mitei



Potrivit procurorilor, “există indicii şi date temeinice potrivit cărora, în cursul anului 2012, Ovidiu

Silaghi, în calitate de ministru al

Transporturilor, i-a pretins lui Nelu

Iordache, administrator al SC

Romstrade SRL, deschiderea, de

către compania de transport aerian

din grupul de firme controlate de

omul de afaceri, a unor noi rute care

să lege Aeroportul Satu Mare de

alte destinaţii din Europa”. Silaghi

i-ar fi promis în schimb lui Nelu

Iordache derularea contractelor pe



care Romstrade le încheiase cu

CNADNR, dar şi faptul că plăţile

intermediare vor fi făcute într-un

termen rezonabil.

"Totodată, Silaghi Ovidiu Ioan a

primit de la aceeaşi persoană suma

de 200.000 de euro, pentru a-şi

exercita influenţa asupra persoanelor cu funcţii de decizie din cadrul

CNADNR SA în vederea anulării

deciziei de reziliere a unui contract

şi pentru a nu proceda la rezilierea

altor contracte", a precizat un comunicat al DNA. Anchetatorii

au arătat că din actele premergătoare efectuate în cauză au rezultat

“indicii temeinice cu privire la săvârşirea faptelor cu care a fost sesizat organul judiciar, iar pentru

stabilirea corectă şi completă a situaţiei de fapt se impune efectuarea

unor acte de urmărire penală”.



Remus Şpan, complice

la trafic de influenţă



În acest dosar este cercetat de DNA şi Remus Şpan, acuzat

de complicitate la trafic de influenţă

în formă continuată. Din rezoluţia

de începere a urmăririi penale a rezultat faptul că în perioada mai –

noiembrie 2012, în mod repetat,

Şpan Remus Vasile i-a acordat sprijin ex-ministrului sătmărean Ovidiu

Silaghi, ministru al Transporturilor

la acea dată, pentru a pretinde şi

primi bani şi foloase necuvenite de

la administratorul firmei Romstrade

SRL, Nelu Iordache.

Potrivit DNA, Şpan a intermediat întâlniri între cumpărătorul de

influenţă Nelu Iordache şi ministrul

Silaghi Ovidiu Ioan, cunoscând

problemele pe care le întâmpina societatea Romstrade în derularea

contractelor cu CNADNR, întrucât

anterior, Şpan îşi desfăşurase activitatea în cadrul grupului de firme

controlat de Iordache. Şpan este

cercetat pentru că a intermediat primirea, de către ministrul Silaghi

Ovidiu Ioan de la Nelu Iordache, a

sumei de 200.000 euro şi a foloaselor necuvenite, şi anume cele două

curse externe, pentru susţinerea

campaniei electorale a preşedintelui

CJ Adrian Ştef.

Procurorii susţin că Şpan cunoştea faptul că societatea Romstrade



înregistra pierderi pe care nu avea

posibilitatea să le suporte, dar cunoştea şi problemele reale pe care

Romstrade le întâmpina în derularea contractelor, care îndreptăţeau

CNADNR să dispună măsuri de reziliere. Şpan l-a convins pe Iordache că ministrul Silaghi este dispus

să îl susţină şi să influenţeze deciziile conducerii CNADNR pentru a

sprijini interesele firmei Romstrade.

“Învinuitului Şpan Remus Vasile i

s-au adus la cunoştinţă acuzaţiile, în

conformitate cu prevederile art. 6

alin. 3 Cod de procedură penală”, se

arată în comunicatul DNA.



“Împăratul” Şpan,

corupt sadea



Elev mediocru în scoala generală, la liceu şi la Academia de Poliţie, distingându-se doar prin

înălţimea puţin peste 1.50 m,

Remus Şpan a avut o ascensiune

profesională fulminantă. A debutat

ca poliţist de circulaţie în Poliţia

oraşului Baia Sprie, iar, după doi

ani de poliţie rutieră, a fost promovat, graţie chestorului Pavel Abraham, pe atunci şeful Inspectoratului

General de Poliţie, care-i este unchi,

în serviciul secret al Ministerului

Administraţiei şi Internelor, ocupând funcţiile de şef al SIPI Maramureş (1999-2001) şi de şef al SIPI

Satu Mare (2001-2003). În 2003,

după înfiinţarea Parchetului Naţional Anticorupţie, Şpan a fost promovat şef al Poliţiei Judiciare a

PNA, graţie chestorului Virgil Ardelean, şeful serviciului secret al

MAI (DGIPI), care urmărea astfel

să controleze activitatea proaspăt

înfiinţatei intituţii anticorupţie. În

2005 a fost promovat director adjunct al Direcţiei Generale Anticorupţie, o altă instituţie anticorupţie

nouă, graţie ministrului de interne

în funcţie, Vasile Blaga, având ca

misiune principală monitorizarea

directorului DGA, procurorul Marian Sântion. În 2006 a devenit consilier personal al ministrului de

interne Vasile Blaga, în 2007 a fost

numit locţiitor al şefului Inspectoratului Naţional al Poliţiei de Frontieră, iar în 2008 a devenit şeful

Direcţiei Tehnice din cadrul DGIPI,

care se ocupa cu interceptarea convorbirilor telefonice şi ambientale.

Remus Şpan a fost mutat de la

SIPI Maramureş la SIPI Satu Mare



în urma unor acuze de corupţie şi de

abuz în serviciu. Ca şef al SIPI Satu

Mare, a fost implicat în activităţi de

contrabandă cu ţigări şi cu autoturisme furate din Occident, fiind monitorizat în acest sens de SRI. Şeful

SRI Satu Mare din perioada respectivă a fost eliberat din funcţie pentru

că a dezvăluit legăturile sale cu

capii reţelelor de contrabandă. La

Satu Mare a fost implicat şi într-un

accident mortal de circulaţie, comis

în stare de ebrietate, dar a scăpat

basma curată. În perioada cât a deţinut funcţiile de şef al Poliţiei Judiciare a PNA, director adjunct al

DGA, locţiitor al şefului Poliţiei

Naţionale de Frontieră şi şef al Direcţiei Tehnice din DGIPI, Remus

Şpan a fost implicat în contrabanda

cu ţigări şi cu utilaje grele din judeţele Satu Mare şi Maramureş. Şefii

reţelelor de contrabandă cu ţigări

din România şi Ucraina l-au poreclit

“Împăratul”, la Şpan ajungând grosul taxelor de protecţie achitate de

contrabandişti. În 2007, când a fost

organizată o amplă operaţiune de

capturare a contrabandiştilor din judeţul Maramureş care aduceau utilaje grele din Uniunea Europeană, la

care au participat circa 1000 de poliţişti şi jandarmi, a existat bănuiala

că Remus Şpan l-a avertizat telefonic pe şeful reţelei cu privire la

această acţiune. În acelaşi an, ministrul de interne Vasile Blaga l-a eliberat din funcţia de consilier

personal, după ce s-a descoperit că

Şpan a intervenit la procurori anticorupţie în favoarea unor poliţişti de

frontieră din judeţul Satu Mare care

erau anchetaţi de DNA pentru implicarea în contrabanda cu ţigări.



Blaga a aflat atunci şi faptul că Şpan

i-a xerocopiat toate dosarele în care

a fost implicat la instanţele din judeţul Bihor, între cele două tururi

ale alegerilor prezidenţiale din

2004, pentru a fi folosite în scop de

şantaj de către şefii săi. În 2010,

Şpan a fost dat afară din DGIPI şi

trecut în rezervă, după ce s-a constatat implicarea sa în cazul Puiu Popovici, întocmindu-i-se un dosar

pentru fapte de corupţie şi un dosar

pentru infracţiuni la legea siguranţei naţionale. Subalterni din serviciul secret al Ministerului

Administraţiei şi Internelor şi procurori din instituţiile anticorupţie

au afirmat că Şpan s-a îndeletnicit

permanent cu interceptarea ilegala

a convorbirilor telefonice, furnizând informaţii obţinute în acest

mod unor politicieni, oameni de

afaceri sau interlopi. Până în prezent, Remus Şpan nu a fost trimis

în judecată în niciunul din dosarele

în care a fost anchetat.

În toamna anului 2005, senatorul Valer Marian a depus împotriva

sa un denunţ la DNA cu privire la

mai multe fapte de corupţie şi de

abuz în serviciu, nesoluţionate

până în prezent. În pofida trecutului dubios, la începutul acestui an,

Şpan a fost angajat consilier personal al primului adjunct al ministrului de Interne, chestorul Anghel

Andreescu-Ologu. Probabil cu

concursul ministrului Radu Stroe,

cu care se cunoştea din perioada în

care acesta a fost parlamentar liberal de Maramureş.
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Interpelare zdrobitoare pentru premierul Ponta

Senatorul Marian s-a ţinut de cuvânt



Senatorul Valer Marian

s-a ţinut de promisiunea făcută în scrisoarea deschisă

adresată premierului Victor

Ponta în data de 1 iulie

2013. În prima zi a noii sesiuni parlamentare, respectiv în data de 2 septembrie

2013, senatorul sătmărean

i-a adresat Şefululi Guvernului o interpelare zdrobitoare în care reia întrebările

puse acestuia în scrisoarea

deschisă şi adaugă alte întrebări punctuale şi dezarmante. Redăm conţinutul

integral al interpelării.



“Aşa cum am anunţat în scrisoarea deschisă pe care v-am

adresat-o în data de 1 iulie

2013, având în vedere că, după

episodul nefast cu Nicolae

Ceauşescu, cetăţenii României

au dreptul să cunoască părţile

nebuloase din trecutul conducătorilor lor, şi ţinând cont că la

un şef sau la un membru al Guvernului trebuie să primeze integritatea şi responsabilitatea,

alături de competenţă, viziune,

curaj ş.a., pentru a nu putea fi

supus şantajelor de niciun fel,

vă solicit să-mi răspundeţi la următoarele întrebări:

1.

Dacă în fragedă tinereţe, respectiv în anii ’90, aţi

avut un comportament sadic

faţă de tatăl dumneavoastră

(menţionat şi de mama dumneavoastră într-o scrisoare publicată în presă), care era

imobilizat la pat din cauza unui

cancer chinuitor? Dacă, în vara

anului 1990, când aveaţi 18 ani,

l-aţi bătut bestial pe tatăl dumneavoastră, rupându-i un picior,

fapt care i-a agravat starea de

sănătate şi i-a grăbit decesul?

2.

Dacă, după acest episod, aţi plecat intempestiv în

Franţa, cu o geantă de voiaj, şi

dacă aţi locuit în Paris la

doamna Nadia Marcu Pandrea,

fiica marelui cărturar Petre Pandrea şi nepoata lui Lucreţiu Pătrăşcanu, prietenă a mamei

dumneavoastră? Dacă aţi plecat

de la aceasta neanunţat, cu două

geamantane, şi dacă aţi dormit

ulterior prin gări şi prin parcuri?

Dacă aţi avut probleme cu poliţia franceză? Dacă aţi lucrat o

lună la un restaurant Mc’Donald’s şi pentru ce motive aţi

fost dat afară?

3.

Dacă aţi locuit ulterior

la un anume Marin Bobeică,

ofiţer acoperit al SIE la Paris,

cunoscut ca homosexual, şi

dacă aţi întreţinut relaţii nefireşti cu acesta?

4.

Dacă, după ce aţi devenit procuror, le-aţi sprijinit pe



mama dumneavoastră şi pe o

mătuşă a dumneavoastră, să

acapareze în mod fraudulos vila

de la Poiana Ţapului (Buşteni),

moştenită de doamna Nadia

Marcu Pandrea de la familia

Pătrăşcanu?

5.

Dacă este adevărat că,

în timp ce eraţi procuror la Parchetul de pe lângă Înalta Curte

de Casaţie şi Justiţie, nu aţi soluţionat niciun dosar cu rechizitoriu? Ce dosare aţi soluţionat,

totuşi, ca procuror?

6.

Dacă este adevărat că,

în anul 1997, în timp ce eraţi

procuror, aţi fost racolat în Serviciul de Informaţii Externe

(SIE) de către generalul Cornel

Biriş şi dacă aţi activat în unitatea deplin conspirată denumită

“Umbre” sau H? Dacă aţi fost

trimis la specializare antimafia

în Italia cu misiunea de a o monitoriza pe Carla del Ponte, fost

procuror antimafia, ulterior procuror şef al Tribunalului Penal

pentru fosta Iugoslavie?

7.

Dacă este adevărat că,

în data de 7 mai 2012, înaintea

depunerii jurământului de către

primul guvern Ponta, festivitate

care a început cu o întârziere de

circa 15 minute faţă de ora

anunţată , aţi fost invitat de preşedintele Traian Băsescu întrun birou de la Palatul

Cotroceni, unde a chemat un

aghiotant cu un telefon mobil

deschis, pe care vi l-a înmânat

şi la care aţi discutat cu ofiţerul

de legătură pe care l-aţi avut în

timpul misiunii din Italia?

8.

Dacă, în timp ce eraţi

şef al Corpului de control al

primului ministru Adrian Năstase, aţi încercat de mai multe

ori să-l determinaţi pe procurorul Cristian Panait, care v-a fost

coleg şi prieten, să-l aresteze pe

procurorul Alexandru Lele de

la Parchetul Judeţean Bihor,

“vinovat” pentru că l-a arestat,

pentru contrabandă cu produse

petroliere, pe fiul prefectului

judeţului Bihor, Adrian Tarău,

cunoscut sponsor local al PSD?

Dacă aţi contribuit la sinuciderea procurorului Panait? Cum

vă explicaţi că mătuşa la care

acesta locuia a afirmat că ultimele sale cuvinte, înainte de a

se arunca în gol de pe clădire,

au fost “Câinele Ponta m-a

ucis”?

9.

Dacă aţi participat la

orgii sexuale la Hotelul Ana

din Târgu Jiu, proprietatea prietenului dumneavoastră Călin

Lemnaru, şi la Hotelul Rin

Gran Hotel din Bucureşti, proprietatea prietenului dumneavoastră Robert Negoiţă?

10. Care sunt motivele divorţului de prima soţie? De ce

actualul socru Ilie Sârbu n-a ac-



ceptat timp de doi ani căsătoria

dvs. cu fiica sa Daciana?

11. Dacă la Târgu Jiu aţi

întreţinut relaţii sexuale extraconjugale, în mod repetat, întrun apartament dintr-un bloc

situat lângă Hotelul Ana, proprietatea aceluiaşi amic Călin

Lemnaru, cu o membră PSD

(Iulia Vână) pe care aţi promovat-o anul trecut viceprimar al

municipiului Târgu Jiu? Ştiţi că

aţi fost monitorizat în legătură

cu această relaţie de serviciul

secret al Ministerului Administraţiei şi Internelor (DGIPI)?

Dacă nu ştiţi, întrebaţi-l pe actualul şef al Inspectoratului de

Poliţie al Judeţului Gorj, Viorel

Salvador Caragea, care era

atunci şeful SIPI Gorj.

12. Dacă în acelaşi apartament aţi întreţinut relaţii sexuale extraconjugale, în mod

repetat, cu o prostituată minoră

de lux, ai cărei părinţi au formulat plângere penală împotriva dumneavoastră pentru

infracţiunea de relaţii sexuale

cu minore? Dacă ştiţi că aţi fost

monitorizat de SRI în legătură

cu relaţiile sexuale cu prostituata minoră? Dacă nu ştiţi, întrebaţi-l pe colonelul Cătălin

Peptan, şeful Direcţiei Judeţene

Gorj a SRI în perioada respectivă. Dacă i-aţi solicitat naşului

dumneavoastră George Maior,

directorul SRI, să blocheze

acest dosar?

13. Dacă, în calitate de

deputat de Gorj, aţi intermediat

încheierea unui contract bănos

între Complexul Energetic Turceni şi cabinetul de avocatură

al prietenului dumneavoastră

Dan Şova, la care eraţi asociat?

Care a fost valoarea totală a

acestui contract?

14. Dacă, împreună cu

amicul Dan Şova, i-aţi solicitat

şi aţi primit de la actualul preşedinte al Organizaţiei judeţene

PSD şi al Consiliului Judeţean

Timiş, Titu Bojin, pe-atunci directorul Direcţiei Regionale

Banat Apele Române, suma de

50.000 de euro pentru a-l apăra

pe fiul său vitreg într-un proces

penal la Înalta Curte de Casaţie

şi Justiţie, promiţându-i că veţi

rezolva cu preşedintele completului de judecată?

15. De ce nu recunoaşteţi

plagiatul din lucrarea de doctorat “Curtea Penală Internaţională”? Ca fost procuror, cum

calificaţi furtul intelectual?

16. Dacă este adevărat că,

cu o săptămână înaintea referendumului pentru demiterea

preşedintelui Traian Băsescu

din 29 iulie 2012, împreună cu

secretarul general Liviu Dragnea, le-aţi solicitat liderilor judeţeni ai PSD să discute cu



preşedinţii de secţii de votare

să raporteze la orele stabilite o

prezenţă mai mare cu 25 de

persoane decât cea reală, pentru a asigura astfel cvorumul de

prezenţă la vot? Cum se traduce penal acest fapt? Dacă laţi menţionat în autodenunţul

depus anul trecut la DNA, după

începerea urmăririi penale împotriva lui Liviu Dragnea pentru instigare la fraudarea

referendumului?

17. Dacă şi cu ce aţi fost

şi sunteţi şantajat de preşedintele Traian Băsescu? Care este

motivaţia reală a pactului de

coabitare încheiat cu acesta?

Dacă aţi semnat şi o anexă la

pactul de coabitare prin care vă

obligaţi să-i schimbaţi din

funcţie şi să-i marginalizaţi pe

anumiţi lideri sau parlamentari

ai PSD care s-au exprimat critic

faţă de şeful statului şi faţă de

instituţiile controlate de acesta

(servicii secrete, parchete, ANI,

CSM)?

18. Cine v-a impus să o

propuneţi pe Laura Codruţa

Kovesi, fostul procuror general

al României, care a manifestat

obedienţă maximă faţă de preşedintele Traian Băsescu şi a

aservit Parchetul serviciilor secrete, în funcţia de procuror şef

al DNA? Cumva, un fost ambasador al SUA la Bucureşti, pe

care Kovesi l-a ajutat scăpându-l de răspundere penală

pe fiul său minor, autorul real

al accidentării mortale a chitaristului Teo Peter de la Compact?

19. Care au fost motivele

şi meritele pentru care aţi propus-o pe Alina Bica, fost secretar de stat în Ministerul Justiţiei

în guvernarea PDL – UDMR,

în funcţia de procuror şef al

DIICOT? Cumva, relaţia foarte

apropiată, aproape incandescentă, cu fostul procuror general al României, Ilie Botoş, pe

care l-aţi angajat consilier la



Cancelaria primului ministru?

20. Care au fost motivele

şi meritele pentru care l-aţi angajat pe generalul Ilie Botoş,

fost procuror general al României şi şef al Direcţiei de Informaţii Militare în timpul

guvernărilor PDL, consilier la

Cancelaria primului ministru,

cu un salariu lunar de peste

15.000 lei? Care sunt atribuţiile

de serviciu ale acestuia?

21. Care au fost motivele

şi meritele pentru care l-aţi angajat consilier la Cancelaria

primului ministru pe generalul

Adam, fost ofiţer în Batalionul

de cercetare - diversiune al Direcţiei de Informaţii a Armatei

de la Buzău? Dacă mai are şi

alte atribuţii de serviciu în afară

de monitorizarea şi compromiterea adversarilor dvs. politici?

22. Consideraţi normală

promovarea unor rudenii şi

prieteni apropiaţi ai dvs. în

funcţii politice şi administrative de prim rang? Exemplific

cu socrul Ilie Sârbu, desemnat

lider al Grupului PSD din Senatul României, soţia Daciana,

desemnată lider al Grupului

PSD din Parlamentul European, naşul Gabriel Oprea,

numit vicepremier al Guvernului României, prietenii Dan

Şova, Nicolae Bănicioiu şi Rovana Plumb, numiţi miniştri la

Marile Proiecte de Infrastructură, Tineret şi Sport, respectiv

la Mediu, prietenul şi fostul

coleg din procuratură, Robert

Cazanciuc, soţul unei verişoare

de-a dvs., numit ministru al

Justiţiei, prietenul şi consilierul

personal Ovidiu Miculescu,

numit director al Societăţii Române de Radio. Care sunt calităţile şi meritele acestora pe

care le-aţi avut în vedere?

23. Care sunt motivele,

calităţile şi meritele pentru care

l-aţi propus şi suţinut în mod

insistent pe liberalul Ovidiu Silaghi în funcţia de ministru al



Transporturilor, pe care a ocupat-o şi în Guvernul Ponta I?

Dacă aţi avut vreo înţelegere şi

vreo satisfacţie de ordin pecuniar cu acesta?

24. De ce v-aţi schimbat

poziţia în problema exploatării

gazelor de şist din România de

către corporaţia americană

Chevron?

25. De ce v-aţi schimbat

poziţia în problema exploatării

cu cianuri a aurului de la Roşia

Montană de către compania canadiană Roşia Montană Gold

Corporation?

26. De ce v-aţi schimbat

poziţia şi v-aţi exprimat toleranţa faţă de căsătoriile între

persoane de acelaşi sex?

27. De ce v-aţi schimbat

poziţia în privinţa statului Kosovo, recomandând recunoaşterea independenţei acestuia de

către România?

28. Dacă aţi încheiat o înţelegere

cu

preşedintele

UDMR, Kelemen Hunor, privind permisivitatea arborării

steagului secuiesc şi lărgirea

autonomiei maghiarilor din

aşa-zisul Ţinut Secuiesc?

29. Care a fost costul concediului petrecut cu familia în

vara acestui an la Miami

(S.U.A.) şi din ce venituri l-aţi

suportat, în condiţiile în care

realizaţi un venit lunar, ca

prim-ministru, în jur de 1500

de euro?

30. Dacă este adevărat că

aveţi obiceiul să vă exprimaţi în

cercurile apropiate că sunteţi

şeful de guvern cu cele mai

mari puteri din perioada postdecembristă, făcând precizarea că

îl depăşiţi şi pe ex-premierul

Adrian Năstase, întrucât, spre

deosebire de acesta, aveţi ascendent şi control asupra serviciilor secrete prin naşul dvs.

George Maior, directorul SRI?

Nu aveţi impresia că puneţi în

practică un ceauşism reeşapat?

Solicit răspuns scris şi ver-
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Ultima soluţie: "Mâini Curate" în România



De la Revoluţia din 1989 la pactul de coabitare, de la Nicu Ceauşescu la USL



Î



 Senatorul sătmărean a dezvăluit motivele care l-au determinat să părăsească procuratura în 1990

și care l-au îndemnat, 23 de ani mai târziu, să se întoarcă împotriva actualilor lideri ai USL



ntr-un interviu acordat ziarului “Cotidianul”, senatorul Valer Marian explică povestea din

spatele operaţiunii de demonizare care l-a vizat în ultimele luni, cordonată de la vârful

unui USL care şi-a trădat proprii combatanţi politici, în numele unui pact parşiv de coabitare, născut contrar intereselor manifestate de electorat la ultimele alegeri. Procurorul care

a demisionat după 1989 în urma falsului interes propagat de autorităţi pentru, aflarea din

postura de senator, a adevărului despre Revoluţia din 1989 continuă, în 2013, lupta cu corupţia, din postura de senator şi susţine că s-ar întoarce în procuratură.



Otopeni mi-a spus că la plecarea „băieţilor” din Bucureşti unul

dintre ei a scos trei buletine diferite cu aceeaşi fotografie. Am verificat şi lista pasagerilor, iar la domiciliile din buletine figurau fabrici, uzine şi instituţii publice din diverse judeţe.



În acest dosar am solicitat relaţii de la SRI şi de la USLA, pentru

că bănuiala mea a fost şi este că ei au declanşat evenimentele sângeroase de la Sibiu. Ei au fost cei îmbrăcaţi în combinezoane

negre, au deschis focul pe 22 la prânz, la câteva minute după anunţarea fugii lui Ceauşescu. Doi dintre ei au urcat pe clădirea Policlinicii, între sediile Securităţii şi Miliţiei pe de-o parte şi sediul

Unităţii 01512, sediul Academiei Forţelor Terestre din România.

Unul dintre ei l-a împuşcat exact în frunte pe soldatul de gardă de

la poartă, fapt care a atras riposta armatei care a avut senzaţia că

s-a tras dinspre clădirea Securităţii. Cred că tot aceşti indivizi au

declanşat carnagiul prin focul de simulatoare declanşat în apropierea unităţilor militare şi la unele clădiri civile. Din păcate, nici SRI,

nici USLA – care avea agenţi în civil pe toate zborurile – nu au



Dosare închise



Valer Marian



Sunteţi unul dintre puţinii oameni care au rezistat în timp

presiunilor de tot felul şi aţi continuat cu dezvăluirile cutremurătoare din zona corupţiei instituţionalizate. De unde

atâta forţă?



Nu e vorba de forţă, ci de crez. Sunt adeptul spunerii adevărului

şi îndreptării lucrurilor. Am fost animat de dorinţa de adevăr şi

dreptate încă de tânăr, acesta a fost şi motivul pentru care am urmat

Facultatea de Drept, am devenit procuror şi am căutat şi înainte de

1989 să fac dreptate, în pofida unor legi abuzive sau a unor oprelişti politice. Am participat activ la Revoluţie, iar apoi, în calitate

de procuror, am participat la cercetarea reprezentanţilor sistemului

comunist în judeţul Satu Mare, împreună cu tinerii mei colegi am

efectuat percheziţii şi am întocmit dosare. Primul secretar al judeţului a fost atunci condamnat la patru ani de închisoare, unul dintre

puţinii prim-secretari care au primit vreo pedeapsă pentru abuzurile

săvârşite. Pe urmă am fost detaşat să lucrez în comisia guvernamentală pentru anchetarea evenimentelor din Decembrie ’89; am

lucrat în principal la anchetarea dosarului Nicu Ceauşescu, la

Sibiu, dar şi în anchetarea altor dosare conexe. Am demisionat însă

în august 1990, în semn de protest faţă de tendinţa de tergiversare

şi muşamalizare a dosarelor Revoluţiei.

Am constatat, după 4-5 luni de activitate, că nu se urmăreşte

aflarea adevărului, acea comisie de anchetă având mai mult rolul

de a arunca praf în ochii românilor care atunci doreau pedepsirea

vinovaţilor din regimul opresiv şi cine a orchestrat din ţară şi din

străinătate măcelul de atunci. Întocmeam atunci dosarul „RomBac”

din care reieşea implicarea sovieticilor în România. Pe scurt, era

vorba despre zborul unui avion Rombac la Sibiu în seara de 20 decembrie, ciudat, pentru că de obicei se zbura cu Antonov-uri.



În acel avion erau în jur de 90 de pasageri, 30 de români în partea din faţă...pe primul loc stătea chiar actualul mitropolit al Clujului, Andrei Andreicuţ, pe-atunci episcop de Alba. În partea din

spate stăteau 60 de „băieţi” înalţi, majoritatea blonzi care vorbeau

o românească stricată, cu accent basarabean. Au coborât cu 300

de genţi diplomat de diverse mărimi. O angajată de la aeroportul



nările, am avut o suită de dezvăluiri în mare parte preluate şi de

presa centrală, vis-a-vis de Văsălie Moiş, vicepreşedintele Senatului, care în urma acestor anchete nu a mai fost propus pentru o

nouă candidatură...În urma anchetelor din cei 18 ani de jurnalism,

au fost demişi sau au demisionat şeful poliţiei judeţene, un şef al

secţiei SRI Satu Mare, un preşedinte al CJ, aparţinând UDMR, un

primar PSD al municipiului, care a şi fost arestat pentru fapte de

corupţie...



Sunteţi cam periculos...Cum reacţionează

colegii de partid, nu vă spun

că aţi luat-o „pe arătură”?



Prin conduita mea am dovedit că eu am fost constant, că n-am

luat-o deloc „pe arătură”. Poate că am greşit în 2008 că am intrat

în politică, înscriindu-mă în PSD, însă văzusem că după 2000 au

intrat oameni de valoare, tehnocraţi... Pe timpul guvernărilor PDLPSD şi PDL- UDMR am reluat anchetele privind contrabanda cu

ţigări protejată de la cele mai înalte nivele. În 2010, am început în

trombă cu declaraţii critice la adresa guvernării PDL-UDMR. Eu

făceam declaraţii în Senat, Victor Ponta în Camera Deputaţilor,

arătând cu degetul spre mafia Băsescu- Boc- Igaş-Udrea –Blejnar.

Eu am fost cel care a descoperit o serie de afaceri necurate ale şefului ANAF. Acesta a trimis pe urmă controalele peste ziarul la

care lucrasem şi peste firmele cărora le făceam publicitate. Tot eu

i-am arătat adevărata faţă a lui Traian Igaş, despre care preşedintele

Băsescu spunea că „în sfârşit vom avea ministru de interne un jurist

tânăr şi pregătit”. Ori eu am descoperit că fusese repetent în liceu,

că a făcut facultatea de drept „la apelul bocancilor”, la mare distanţă şi nu stăpânea noţiuni elementare de drept. Când am scris şi

am vorbit despre Blejnar, despre implicarea Elenei Udrea în cazul

ALRO şi despre Traian Igaş, am fost supus timp de patru luni unei

monitorizări complete, pe de-o parte de către SRI, pe de altă parte

din partea DGIPI, fostul „doi şi-un sfert”. În perioada respectivă,

fiica mea a primit nenumărate ameninţări cu moartea, de asemenea

a fost ameninţată şi mama mea, pensionară, văduvă. Personal nam primit nicio ameninţare şi nici n-am fost supus atunci vreunei

campanii de demonizare, aşa cum se-ntâmplă acum

Atunci am fost felicitat, inclusiv de Victor Ponta , de toţi colegii

mei..., de Mircea Geoană, de Ilie Sârbu... Mi-au spus, „du-te şi

spune adevărul!”.



Reacţia sistemului. Interesul poartă fesul



După ce Victor Ponta a ajuns premier, m-am dus la el şi i-am

spus:”Domnule preşedinte, aş vrea să fac nişte declaraţii şi despre

Florian Coldea

vrut să coopereze. Văzând că nimeni nu cooperează, pentru a nu

fi acuzat mai târziu că am participat la această muşamalizare, am

demisionat, am lucrat 18 ani în presă unde am continuat să atac

nelegiuirile din sistem.



Dezvăluiri incomode



Şi, din păcate, dezvăluirile dumneavoastră s-au verificat în

timp...



Vreau să spun că atunci am constatat că am fost monitorizat de

serviciile secrete româneşti, pentru că în declaraţia mea de demisie

şi în interviul pe care l-am dat atunci, i-am criticat pe preşedintele

Ion Iliescu şi pe directorul SRI Virgil Măgureanu. Am fost urmărit

şi de serviciiile ruseşti. Am aflat acest lucru după vreo doi ani, de

la şeful SRI Satu Mare care mi-a spus că la Hotelul Dacia în camerele în care erau cazaţi străinii şi unde se practicau metodele

vechi de verificare a bagajelor în lipsa lor, s-a găsit o hârtie cu numele şi adresa mea. Într-o seară, după demisie, ajungând acasă am

găsit pe uşă, scris cu culoare roşie „Nu vei scăpa, vei muri!” Am

continuat însă în presă, având o poziţie critică faţă de toate guver-
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pretorienii lui Băsescu, despre şefii serviciilor secrete, despre procurorul general Codruţa Kovesi şi despre şeful DNA, Daniel

Morar”. Victor Ponta mi-a spus: „Noi nu ocrotim pe nimeni, daţii înainte”. După câteva luni, am început cu şefii serviciilor, cu generalul Burian de la SPP, cu generalul Opriş de la STS, cu

generalul Coldea, prim-adjunctul de la SRI şi am finalizat cu generalul Predoiu, adjunctul de la SIE. Am constatat însă după ceva

timp că Victor Ponta nu–mi mai răspundea la telefon, mă evita la

întâlnirile de partid şi am înţeles că motivul răcirii relaţiilor era

faptul că l-am criticat inclusiv pe şeful SRI, George Maior, naşul

de cununie al premierului. Fac menţiunea că la o întâlnire cu profesorii mei de la facultate, l-am întâlnit şi pe cunoscutul scriitor

Augustin Buzura, socrul lui George Maior. Profesorii mei m-au

prezentat domnului Buzura căruia-i citisem toate cărţile şi el m-a

felicitat pentru declaraţiile mele. Dar zic:”ginerele dumneavoastră-i cam supărat, pentru că am spus că şeful de facto al SRI este

generalul Coldea”. Mi-a răspuns: „Păi, domnule senator, eu i-am

spus asta de mult”. Şi s-a ajuns la o răceală...



„căpitan de judeţ” ca vicepremierul Liviu Dragnea. Îmi asum întreaga responsabilitate pentru autodenunţ, am proprietatea termenilor şi cunosc consecinţele, pentru că, aşa cum am spus, am fost

procuror mai mulţi ani şi am absolvit facultatea de drept cu media

aproape 10. Acum, având în vedere extensia mafiei transpartinice

în România şi dezamăgirile românilor faţă de majoritatea clasei

politice iau foarte serios în calcul plecarea din politică şi întoarcerea la meseria de bază, cea de procuror, prin care mă voi putea alătura şi eu luptei anticorupţie.



Suntem de fapt în situaţia Italiei din perioada

„capturării” statului de către sistemul mafiot.

Avem soluţii de ieşire ?



Şi răceala s-a transformat în ură…



Da, a urmat o scrisoare deschisă după ce am văzut că nu-mi mai

răspunde la telefon, apoi am semnalat nişte lucruri pe care nu le

consideram la locul lor în partid şi în Parlament şi pe care le împărtăşeau sau chiar mi le împărtăşeau şi alţi colegi că au dat Constituţia şi Codul Electoral pe mâna a doi repetenţi –preşedintele

Senatului şi preşedintele Camerei Deputaţilor -, că în comisia de

revizuire a Constituţiei au fost numiţi mulţi jurişti mediocri „făcuţi” la facultăţi obscure de drept, că regionalizarea ţării a fost dată

pe mâna unui „căpitan de judeţ”, Liviu Dragnea...



Eu am vrut să mă retrag din funcţia de preşedinte PSD pe judeţ

de anul trecut după referendumul de demitere a preşedintelui,

avînd un rezultat slab, după noi fiind doar judeţele Harghita şi Covasna, însă colegii, şi de la centru şi din judeţ, nu m-au lăsat, considerând că trebuie să mergem împreună, să continuăm. Şi la locale

şi la parlamentare am avut cel mai bun rezultat din istoria judeţului,

am detronat UDMR de peste tot, fiind o premieră în ultimii 12 de

ani. Şi-atunci am fost felicitat, nu mi-a spus nimeni c-aş avea vreo

deviaţie politică, psihică sau sexuală...



Deh, discreditarea clasică, sportul aruncării

găleţii cu lături...De unde a început războiul ?



De unde a început războiul? Am fost chemat la sediul central

înainte de Congres, unde mă aşteptau Victor Ponta şi Liviu Dragnea. Preşedintele mi-a spus că are toată stima şi tot respectul pentru

ceea ce am făcut, dar că nu mai rezistă la atâtea telefoane primite

de la ambasadorul american sau de la Washington, în legătură cu

declaraţiile mele antiamericane. Şi am întrebat: „Ce declaraţii antiamericane am făcut, domnule preşedinte?”. Mi-a spus că i-au deranjat declaraţiile mele despre şefii serviciilor secrete, Maior,

Coldea şi despre Kovesi şi Morar. I-am spus că, după ştiinţa mea,

respectivii sunt cetăţeni români şi demnitari ai statului român şi

Liviu Dragnea



Nicu Ceauşescu



nu ai SUA. Mi s-a mai reproşat că de ce-l ţin consilier pe Ovidiu

Ohanesian, care „e nebun de-a binelea”. L-am întrebat: ”Dar cum

vă permiteţi aşa ceva, că este un absolut normal?” Păi, c-a scris

despre mine c-aş fi fost racolat de SIE, mi-a răspuns Victor Ponta.



Şi nu l-aţi întrebat dacă e aşa sau nu ?



Nu i-am pus această întrebare pentru că ştiam şi eu că este aşa,

din alte surse decât Ovidiu Ohanesian. Şi-atunci i-am propus să

facem o înţelegere, eu să renunţ să mai candidez de colegi şi mi-a

fost greu să le explic că mă retrag. După câtva timp, dar să pot face

orice declaraţii în continuare. Mi s-a spus că pot face orice. La

Conferinţa Judeţeană însă mi s-a cerut să candidez. Liviu Dragnea

a aterizat cu un elicopter să-mi spună că totul va fi ok, că vom

merge înainte. Eu am crezut că va fi în regulă, însă a început

această campanie de demonizare şi de terfelire a numelui meu, coordonată de o echipă sosită la Satu Mare din aprilie, condusă de

un general Adam care a activat în celebrul batalion de cercetarediversiune al DIA de la Buzău, şi care este un fel consilier pe „probleme murdare”, cum zic americanii , al premierului Ponta. Se

ocupă de opozanţii şi de criticii primului ministru. În această campanie am fost făcut beţiv, violent, homosexual, informator al securităţii, nebun..., mai nou văd că asta e placa.



Am tot sperat că schimbarea în bine o va rezolva clasa politică

prin propria-i asanare, prin promovarea oamenilor capabili, profesionişti, am sperat că votul uninominal va fi un factor catalizator

în acest sens, dar din păcate, după aproape cinci ani de activitate

politică, am constatat că a scăzut mult calitatea profesională a parlamentarilor şi implicit nivelul dezbaterilor. Am spus şi presei la

ieşirea de la DNA că aştept finalizarea anchetei şi singura soluţie

ar fi declanşarea unei operaţiuni de amploare gen „Mâini Curate Mani Pulite” precum în Italia anilor ’90, când a existat o revoluţie

a magistraţilor, când procurori şi judecători de instrucţie au declanşat anchete pornind de la Mafie şi ajungând la întreaga clasă politică. În urma acestei acţiuni a fost destructurat tot eşicherul politic

italian ancorat în sistemul mafiot.



Dar mai avem oare procurori liberi, care alături

de dumneavoastră să fie în stare să treacă

peste anumite ordine venite „de sus”?



Procurori pregătiţi şi cinstiţi ar mai fi, dar e nevoie şi de mult

curaj, motivare şi implicare. E o şansă şi pentru procurori să se

reabiliteze în faţa naţiunii şi cred că ar fi singura soluţie actualmente, pentru că în România nu mai este loc pentru un sistem autoritarist de genul unei dictaturi militaro-tehnocrate luminate, ca

în Turcia sub generalul Kenan Evren, pentru, nu avem generalii

capabili de aşa ceva şi nici nu mai suntem în anii’80. Aşa că din

punctul meu de vedere, soluţia pe care o întrevăd este revoluţia

magistraţilor.

interviu realizat de Marcel Bărbătei



Contraatacul



Cu celebrul autodenunţ care a fost povestea ?



Am aşteptat să se finalizeze ancheta DNA care a început în

trombă în luna august anul trecut, prin audierea a sute de alegători,

în multe cazuri în condiţii abuzive, neprocedural, pe capota maşinilor sau punându-i pe oameni să jure pe Biblie. A urmat începerea

urmăririi penale împotriva lui Liviu Dragnea, dar curios, după alegerile parlamentare s-a aşternut o tăcere totală, dosarul rămânând

în coadă de peşte. A urmat acel pact nefast de coabitare între premierul Ponta şi preşedintele Băsescu şi am început să mă gândesc

că probabil tergiversarea acestui dosar ar fi una dintre condiţiile

coabitării şi chiar una din condiţiile numirii Laurei Codruţa Kovesi

ca şef al DNA, ea fiind cea care a deţinut funcţia de procuror general al României, calitate în care a dirijat cercetările după referendum.



Şi-aţi învăţat drumul spre DNA …



Am mai fost odată pe la DNA, în 2005, când am depus o sesizare pentru acte de abuz şi de corupţie împotriva fostului procuror

PNA, Ioan Amăriei, şi a procurorului general de-atunci, Ilie Botoş.

După opt ani, am trecut din nou pe la DNA, în legătură cu activitatea infracţională a lui Liviu Dragnea din perioada referendumului.



Ce v-ar putea face să vă opriţi ?



Aşa cum am mai spus, nu mă impresionează şi nu mă intimidează deloc un "cârlan" politic ca premierul Victor Ponta, sau un



Virgil Măgureanu



Afacerile nelegale ale ciobanului care

conduce Poliţia sătmăreană
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 Ultimii doi șefi ai Inspectoratului de Poliție Județean Satu Mare au fost

și sunt la cheremul afaceristului Mihai Crișan din Vama

ot mai mulţi poliţişti din cadrul Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Satu Mare işi exprimă nemulţumirea

faţă de influenţa exercitată de omul de afaceri Mihai

Crişan asupra şefilor Inspectoratului, comisarul şef Constantin Taloş şi chestorul Liviu Tăut. Poliţiştii nu sunt lăsaţi să controleze afacerile nelegale ale afaceristului Crişan şi ale

apropiaţilor săi, inclusiv implicarea acestora în activităţi de

contrabandă. Mihai Crişan si-a făcut un obicei din a interveni

pe lângă şefii de la Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Satu

Mare pentru ca anumiţi poliţişti apropiaţi şi devotaţi să fie numiţi în funcţii de conducere în IPJ, în Poliţia oraşului NegreştiOaş sau la posturi locale de poliţie. Crişan şi-a făcut un obicei

şi din a ameninţa sau chiar agresa poliţişti care nu fac sluj în

faţa sa, ultima sa acţiune de acest gen consumându-se în seara

zilei de 31.08.2013, când l-a înjurat şi l-a lovit pe un poliţist

până ce l-a doborât la podea, după care l-a lovit cu un scaun

peste spate, în restaurantul Casa Cicio din Negreşti-Oaş, sub

privirile unor şefi de poliţie şi oameni de afaceri din zonă. Cum

Theodor Someşanu

s-a putut ajunge până aici?



Mihai Crișan, unul dintre cei mai potenți oameni de afaceri din Nord



Inspectori şefi

unşi portocaliu



Constantin Taloş are gradul

de comisar şef şi exercită de 3

ani funcţia de şef al Inspectoratului de Poliţie al Judeţului

(IPJ) Satu Mare. Acesta şi-a început cariera, înainte de 1989,

de la gradul de sergent major

de miliţie, având funcţiile de

ajutor de şef de post respectiv

şef de post, iar după Revoluţie

a devenit ofiţer de poliţie şi a

ocupat funcţiile de şef al Serviciului Ordine Publică, locţiitor

al şefului IPJ, respectiv şef al

IPJ. Liviu Tăut are gradul de

chestor, a deţinut în perioada



2005 – 2010 funcţia de şef al

Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Satu Mare, în perioada

2010 – 2013 a deţinut funcţiile

de rector al Academiei de Poliţie şi de director al Casei de

Pensii a Ministerului Administraţiei şi Internelor, iar din primăvara anului 2013 este prim

locţiitor al şefului Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Satu

Mare. Tăut şi Taloş au fost numiţi şefi ai Inspectoratului de

Poliţie al Judeţului Satu Mare

cu sprijinul politic al PDL, respectiv cu concursul deputatului

Ioan Oltean, secretarul general

al fostului partid de guvernământ, care răspundea de judeţul



Satu Mare din partea conducerii centrale a PDL.

Crişan este de meserie

cioban



Mihai Crişan a fost înainte de

1989 cioban la omul de afaceri

Ţânţaş Vasile, patronul SC

Beny Alex SRL Negreşti-Oaş,

iar ulterior a intrat în afaceri,

devenind unul din cei mai prosperi oameni de afaceri din judeţul Satu Mare, alături de fostul

său stapân Ţânţaş. Crişan şi

Ţânţaş au devenit şi sponsori

importanţi ai PDL atât la nivel

local cât şi la nivel central. Crişan şi-a derulat afacerile prin

firmele SC Crişeni SRL şi SC



Chestorul Liviu Tăut, primul adjunct al șefului IPJ, apropiatul lui Crișan

Dragsil SRL, cu sediul în comuna Vama, str. Victoriei nr.

114, judeţul Satu Mare. În perioada 1997-2000, omul de afaceri a achiziţionat pachetul

majoritar la două foste întreprinderi de stat, SC Dantex

SRL Satu Mare (fabrică de textile) şi SC ICSAP SRL Satu

Mare (fosta Intreprindere Comercială de Stat pentru Alimentaţie Publică), dobândind zeci

de spaţii comerciale (restaurante, baruri, cofetării, s.a.), pe

care le-a revândut în mare parte

la preţuri mult mai mari. De

exemplu, fostul sediu al ICSAP

l-a vândut la un preţ mult supraevaluat Casei Judeţene de Pensii Satu Mare. După 2005,

beneficiind de finanţări substanţiale din partea Ministerului

Dezvoltării Regionale, Crişan

şi-a construit în localitatea

Valea Măriei din comuna Vama

cel mai mare complex turistic

din judeţul Satu Mare, compus

din motel cu restaurant şi piscină interioară, piscină exterioară, cort de nunţi, terenuri de

tenis, zonă de agrement. Acesta

mai deţine un restaurant în municipiul Satu Mare (Poiana Codrului), un restaurant în

municipiul Seini, judeţul Maramureş (Crişeni), o fermă agricolă în comuna Halmeu şi o

păstrăvărie în localitatea Huta

Certeze din judeţul Satu Mare.

Afaceri dubioase

cu directorul general

al Electrica



Prosperul om de afaceri a

realizat venituri substanţiale din

afaceri dubioase cu SC Electrica SA şi SC Transelectrica



SA, beneficiind de contracte

uriaşe, îndeosebi pentru lucrări

de defrişare, în valoare de zeci

de milioane de euro. Multe din

aceste lucrări au fost decontate

pe baza unor devize fictive de

execuţie, fiind realizate doar

parţial. Crişan beneficiază de

un regim preferenţial în relaţiile sale contractuale cu SC

Electrica SA datorită relaţiilor

apropiate cu directorul general al acestei companii cu capital de stat, Ioan Roşca, cu

care se cunoaşte din perioada

când acesta era director al Filialei Braşov a SC Electrica SA,

care deserveşte cele şase judeţe

din Regiunea Centru (Alba,

Sibiu, Mureş, Harghita, Covasna, Braşov).

Timp de nouă ani, firmele lui

Crişan au primit contracte în

exclusivitate pe raza SC Electrica SA Braşov. În a doua parte

a anului 2009, cu concursul directorului general Roşca, firmele lui Crişan au beneficiat de

lucrări în valoare de 12 miloane

lei, din care a finanţat cu suma

de 700.000 lei campania electorală a Organizaţiei judeţene

Braşov a PDL pentru realegerea preşedintelui Traian Băsescu. În cazul unuia din

contractele încheiate în perioada respectivă, Crişan a stabilit un record în materie,

respectiv a încasat în baza unor

acte adiţionale de 9 ori (900%)

valoarea iniţială a contractului,

deşi, conform prevederilor legale, prin acte adiţionale nu se

putea încasa mai mult de 1/2

(50%) din valoarea iniţială.



Bani portocalii



În toamna anului 2012 şi în

primele luni ale anului 2013,

pentru a finanţa campania electorală a PDL pentru alegerile

parlamentare, Crişan a beneficiat de contracte de lucrări în

judeţele Satu Mare, Maramureş

şi Bistriţa-Năsăud. Astfel, pentru finanţarea campaniei electorale a deputatei PDL Andreea

Maria Paul, care a candidat în

Colegiul nr.1 Oaş din Circumscripţia electorală nr.32 Satu

Mare, Mihai Crişan a beneficiat

de un contract în valoare de

500.000 lei, care avea ca obiect

efectuarea de lucrări de defrişare sub liniile electrice de pe

raza comunelor Bixad, Târşolţ

şi Turţ. Referitor la acest contract, au fost efectuate lucrări

timp de o singură zi, de către o

echipă de 6 muncitori, pe raza

comunei Bixad, în decursul

lunii martie 2012. Învederez că

la începutul lunii noiembrie

2012, înaintea începerii campaniei electorale, ministrul Economiei, Daniel Chiţoiu, a emis

un ordin care prevedea interdicţia pentru SC Electrica SA şi

SC Transelectrica SA de a încheia sau de a deconta contracte

în perioada noiembrie – decembrie 2012.

Ioan Roşca a fost promovat

şi menţinut de PDL pentru

funcţiile de director general al

Filialei Braşov a SC Electrica

SA şi de director general al SC

Electrica SA. Relaţiile dintre

Roşca şi Crişan au devenit atât

de apropiate încât directorul general al SC Electrica SA îşi petrece marile sărbători (Crăciun,
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Paşte) şi o mare parte din concedii la domiciliul şi la complexul turistic al omului de afaceri.

Toate aceste aspecte crează suspiciuni că directorul general

Roşca Ioan pretinde şi primeşte

mită de la omul de afaceri.

Protejat de cei doi T



În derularea afacerilor sale,

mai mult sau mai puţin legale,

Crişan a beneficiat substanţial

de protecţia ultimilor doi şefi ai

Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Satu Mare, chestorul

Liviu Tăut (2005-2010) şi comisarul şef Constantin Taloş

(2010-2013), cu care a ajuns în

relaţii foarte apropiate şi cărora

le-a asigurat o serie de foloase

materiale. Astfel, în perioada

2005-2013, majoritatea meselor

festive organizate de şefii Poliţiei sătmărene (bilanţuri, revelioane, Ziua Femeii, zile

onomastice) au fost organizate

la restaurantul Poiana Codrului

din Satu Mare sau la Complexul turistic Valea Măriei. La ultimul obiectiv au fost asigurate

şi sejururi de sărbătorile de

iarnă sau concedii estivale pentru unii şefi din Inspectoratul

General de Poliţie.

Crişan s-a cunoscut şi a stabilit relaţii strânse cu chestorul

Tăut încă din perioada în care

acesta îndeplinea funcţia de şef

al Serviciului de Ordine Publică

din cadrul Inspectoratului de

Poliţie al Judeţului Maramureş.

Cu Taloş, omul de afaceri a stabilit relaţii strânse în perioada

în care acesta era locţiitorul lui

Tăut. După ce Tăut a fost avansat chestor şi promovat rector al

Academiei de Poliţie de către

fostul ministru de Interne Traian Igaş, care i-a fost student la

Facultatea de Drept a Universităţii de Vest "Vasile Goldiş",

Crişan şi-a folosit influenţa asupra unor lideri politici şi asupra

unor şefi din Ministerul Administraţiei şi Internelor, pentru ca

Taloş să fie numit şeful Inspectoratului de Poliţie al Judeţului

Satu Mare, existând suspiciunea că ar fi achitat sume substanţiale de bani în acest scop.
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Omul de afaceri este în relaţii

apropiate cu chestorul Gheorghe Popa, fost şef al Inspectoratului General de Poliţie şi

profesor la Academia de Poliţie, care venea frecvent la complexul său turistic, unde era

acompaniat de prostituate din

România sau Republica Moldova.



Valea Măriei, complexul turistic deținut de omul de afaceri Mihai Crișan



Omor, braconaj, furt

de curent şi de gaz



Cei doi şefi ai IPJ Satu Mare

i-au asigurat protecţie permanentă lui Crişan atât în derularea afacerilor sale cât şi sub

aspectul problemelor de ordin

penal pe care le-a avut personal,

el sau membrii familiei sale.

Nici Inspectoratul de Poliţie al

Judeţului Satu Mare, nici Garda

Financiară, nici Direcţia Generală a Finanţelor Publice Satu

Mare nu au efectuat controale

asupra afacerilor dubioase pe

care acesta le-a derulat cu SC

Electrica SA şi SC Transelectrica SA. Organele de poliţie au

încercat să muşamalizeze şi să

tergiverseze un dosar în care

unul din fiii lui Crişan, Romeo,

a fost anchetat pentru uciderea

din culpă a unui poliţist de frontieră, în timp ce conducea autoturismul în stare de ebrietate,

precum şi un dosar în care bodyguardul lui Crişan, Ioan Palache, de etnie romă, a fost

anchetat pentru că a aplicat 10

lovituri de cuţit în zone letale

unui cetăţean din Negreşti-Oaş,

Roman Vasile. Fiii lui Crişan

sunt cunoscuţi drept cei mai

mari braconieri din judeţele

Satu Mare şi Maramureş, dar

poliţia nu a luat nicio masură.

Poliţia nu a luat nicio măsură

nici pentru faptul că oamenii lui

Crişan au defrişat o suprafaţă

mare din pădurea din jurul

Complexului turistic de la

Valea Măriei, fără acordul Direcţiei Silvice şi al Primăriei

oraşului Negreşti-Oaş. Poliţia

nu a luat măsuri nici pentru

faptul că afaceristul şi-a racordat nelegal, pe raza localităţii Iojib, Complexul turistic



de la Valea Măriei la magistrala prin care se aduce gaz

metan din Ucraina, care trece

pe teritoriul judeţului Satu

Mare, punând astfel în pericol

siguranţa energetică a României. Tot la Complexul turistic

de la Valea Măriei, cu concursul fostului director al Filialei

Satu Mare a SC Electrica SA,

Ilie Ţura, actualmente director

general la SC Electrica Transilvania Nord SA Cluj-Napoca, Crişan şi-a instalat un

transformator electric pentru a

plăti energia electrică la un

preţ mai mic, în regim industrial. Recent, Crişan şi-a deschis o păstrăvărie pe raza

localităţii Huta Certeze, construită cu fonduri europene,

fără să aibă autorizaţiile şi

avizele legale.

Contrabandă cu ţigări

din Ucraina



Ce este mai grav, şefii IPJ

Tăut şi Taloşau favorizat desfăşurarea unor ample activităţi



Comisarul-șef Constantin Taloș, șeful marionetă al IPJ Satu Mare



de contrabandă cu ţigări din

Ucraina de către Crişan, împreună cu primari, poliţişti şi

interlopi din zona Oaşului. Ţigările de contrabandă erau

aduse cu autocamioane sau

microbuze, iar în ultima perioadă au fost aduse cu aparate de zbor (deltaplane sau

aeroplane). Conform unor localnici, cam la două săptămâni, de regulă marţea sau

vinerea, după lăsarea întunericului, pe dealul din localitatea

Oraşu Nou a aterizat un deltaplan sau aeroplan care aducea

un balot cu ţigări, în lungime

de circa 10 metri şi în lăţime

de circa 5 metri. Yborul era

aşteptat, de regulă, de fiul lui

Crişan, Romeo, care venea

împreună cu alţi tineri din

zonă cu autoturisme de teren

foarte vechi, cu numere de înmatriculare de Marea Britanie. Ţigările erau depozitate

în nişte grajduri deţinute de

primarul comunei Racşa,

Toma Betea, pe raza satului

Tur aparţinând oraşului Negreşti-Oaş, aflat în apropierea

complexului de la Valea Măriei, de unde erau distribuite

apoi în judeţele Satu Mare şi

Maramureş. Alături de Crişan, Betea şi de fiii acestora,

în această reţea de contrabandă mai sunt implicaţi un

procuror din cadrul Parchetului de pe lângă Judecătoria

Negreşti-Oaş, şeful Poliţiei

oraşului Negreşti-Oaş, şeful

Biroului circulaţie din Poliţia

oraşului Negreşti-Oaş, precum şi primari şi Şefi de post

din zona Oaşului, respectiv

din comunele Racşa, Bixad şi

Cămărzana. Şefii şi poliţiştii

din cadrul Serviciului de

combatere a criminalităţii or-



ganizate din cadrul Inspectoratului de Poliţie al Judeţului

Satu Mare au cunoştiinţă de

aceste activităţi de contrabandă. În toamna anului trecut, un grup de poliţişti au

organizat o acţiune de pândă

şi de filmare a aducerii unui

astfel de transport de ţigări pe

dealul din Oraşu Nou, dar ulterior nu a mai fost instrumentat nici un dosar penal în

acest sens, probabil ca urmare

a intervenţiei şefului IPJ Satu

Mare.

Jefuirea pădurilor din Oaş



Cu concursul şi sub protecţia şefilor IPJ Satu Mare, Crişan coordonează şi activităţi

ilicite de tăiere şi valorificare

de material lemnos din pădurile de pe raza comunelor

Certeze şi Tarna Mare din judeţul Satu Mare. În această

afacere sunt implicaţi şi poliţişti din Poliţia oraşului Negreşti-Oaş şi de la posturile

de poliţie din comunele Cereze şi Tarna Mare, care însoţesc autocamioanele care

transportă materialul lemnos

tăiat ilegal până în localitatea

Livada, de unde sunt preluate

de poliţişti din Satu Mare. Poliţiştii implicaţi se deplasează

în cabina autocamioanelor respective, de regulă în uniformă,

pentru a-i scăpa de controale

pe conducătorii auto ale acestora, în cazul în care ar fi opriţi

pe traseu de alţi poliţişti sau de

lucrători silvici. Pentru transporturile respective se întocmesc avize fictive de

expediţie, care sunt rupte apoi.

Materialul lemnos este valorificat la producători de cherestea sau de mobilă.



Foloase trase de şefii IPJ



Mihai Crişan i-a ajutat pe

şefii IPJ Constantin Taloş şi

Liviu Tăut cu materiale de

construcţii şi cu manoperă,

să-şi contruiască vile în localitatea Recea de lângă municipiul Baia Mare (Tăut),

respectiv în localitatea Lazuri

de lângă municipiul Satu

Mare (Taloş). Este cunoscut,

de exemplu, că afaceristul a

rezolvat, a adus şi a montat

uşi şi geamuri termopan la

vila actualului şef al IPJ pe

timp de noapte, pentru a feri

operaţiunea de ochii vecinilor. În luna iunie 2013, Crişan l-a ajutat pe Taloş să

organizeze nunta fiicei sale la

Complexul turistic din Valea

Măriei. De asemenea, pentru

a ajunge şi pentru a se menţine în funcţia de şef al Inspectoratului de Poliţie al

Judeţului Satu Mare, Crişan

l-a ajutat să-şi cumpere un

titlu de doctorat din Republica

Moldova.

Aşteptăm ca reprezentanţii

Corpului de control al MAI să

se deplaseze la Satu Mare şi să

dispună verificări.

P.S. Multe din aspectele penale semnalate au ajuns şi la

cunoştinţa şefului Serviciului

teritorial Oradea al DNA, care

a instrumentat un dosar şi a intenţionat să-l reţină pe Crişan

în cursul anului 2012, dar nu a

mai finalizat cauza, existând

suspiciuni că ar fi intervenit în

favoarea sa vicepreşedintele

Consiliului Judeţean Satu

Mare, Mircea Govor, care este

în relaţii de prietenie cu procurorul şef Marius Iancu.
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Sute de case inundate şi oameni morţi, bilanţul dramatic

al primelor inundaţii din această toamnă



Năpastă



S



ute de gospodării au fost măturate de ape, în sute de case nu se mai poate

locui, iar nouă oameni şi-au pierdut viaţa, în urma inundaţiilor începute

săptămâna trecută, miercuri spre joi noaptea, în Galaţi, extinse ulterior şi

în alte judeţe din estul ţării. Bilanţ dramatic la care autorităţile au reacţionat invers proporţional cu gravitatea evenimentelor.



Autorităţi din nou

nepregătite



A fost nevoie doar de apă de

ploaie căzută în puhoaie şi strânsă

laolaltă de pe dealurile care împrejmuiesc satele sinistrate precum

marginile unor pâlnii. Bilanţul inundaţiilor este cel mai dramatic înregistrat în ultimii ani în România,

reacţia autorităţilor fiind însă invers

proporţională cu gravitatea celor



petrecute. Urmările inundaţiilor

grăiesc de la sine, însă nu pot descrie îndeajuns de bine momentele

în care s-a petrecut totul.

Curţile au fost măturate de apele

învolburate, acareturile, gardurile,

maşinile şi utilajele agricole au fost

luate de ape şi mutate dintr-o parte

în alta a satelor, iar toate acestea au

fost acoperite cu mâl. Peisajul pare

a fi opera unui vrăjmaş orb care a

acţionat haotic: acesta este dezastrul de după dezastru.



Ce a înţeles

vicepremierul Oprea



În timp ce o femeie în vârstă

din Cuca, localitate grav afectată

de inundaţii, căuta o bucată de

pâine, fie şi uscată, printre rămăşiţele unei bucătării înecate în

nămol, autorităţile guvernamentale venite de la Bucureşti, între

care şi vicepremierul Gabriel

Oprea, au anunţat că statul îi ajută



pe sinistraţi cu 500 de tone de

făină, în condiţiile în care multe

dintre case sunt pline de mâl şi,

evident, şi bucătăriile acestora.

Chiar dacă bătrânei din Cuca iar fi trecut prin cap să facă pâine,

nu ar fi avut bucătărie unde să mai

frământe aluatul.

"Nu am mâncat de ieri, de la

amiază. Nu am unde să mă duc,

pe mine nu mă primeşte nimeni.

Îmi este foame şi nu ştiu ce să

fac, că nu am niciun ban. Am o

bucăţică de pâine colea, da' e uscată de-ţi sfărâmi capul cu ea.

Îmi vine să zbier ca animalele.

Eu ce mănânc?", se întreabă bătrâna din Cuca.

"Este foarte bună întrebarea

aceasta, dar eu vă spun că noi vorbim de proceduri. Dincolo de

orice, pâine se mai găseşte (...)

Fiecare îşi ia făină şi îşi face pâine

acolo unde este necesar. Trebuie

să dăm ceea ce este celor care

efectiv au nevoie", răspunde vicepremierul Gabriel Oprea, care a

inspectat, joi, zonele inundate, la

întrebarea privind utilitatea im-



Roşia Montană, cianura care otrăveşte USL



 Proiectul RMGC, susă de disensiuni între copreședinții USL



O comisie specială va fi constituită

pentru analizarea proiectului de la

Roşia Montană, aşa cum se stabilise

iniţial, procedura de urgenţă pentru

votarea proiectului de lege urmând

să fie retrasă, a anunţat, joi, preşedintele Senatului, Crin Antonescu,

după discuţia cu liderii USL.



“Am avut o discuţie cu premierul Ponta

şi cu alţi colegi, şi din PSD şi din PNL, din

Guvern, pe multe subiecte. Cel mai arzător

probabil privitor la Roşia Montană. Mi-am

reafirmat convingerea că este un proiect

care, în mod normal, se asumă sau nu se

asumă de către Guvern. Domnul prim-ministru a rămas pe ideea că proiectul a fost

înaintat în Parlament. PSD-ul a convenit –

vorbesc acum de domnul Ponta în calitate

de lider al PSD – să revenim la formula

convenită iniţial, a unei comisii speciale în

Parlament. Deci se solicită retragerea procedurii de urgenţă”, a declarat Crin Antonescu, potrivit Agerpres. El a precizat că

nu s-a opus niciodată constituirii unei comisii speciale pentru Roşia Montană şi a

arătat că aceasta va deveni realitate după

retragerea procedurii de urgenţă, votată la



începutul săptămânii de senatori. “Să se

discute proiectul cu toate elementele lui,

cu toată lumea, căutând soluţii în Parlament într-un proiect de lege”, a adăugat

preşedintele Senatului.

Liderul USL a făcut un apel la “cei vizaţi de lege”, la cei care au o poziţie publică foarte hotărâtă.

“De la minerii care sunt în protest şi la

care încă o dată fac apel să renunţe la

forme extrem de protest, pentru că ele nu

rezolvă nimic, până la cei care protestează

în stradă. Este dreptul tuturor să se afirme

în forme civilizate, legale, într-o zonă sau

alta, dar discuţiile se poartă până la urmă

la masa dialogului. Parlamentul nu a închis

uşa niciunei dezbateri. Anularea comisiei

speciale nu a venit din partea mea. Mă

bucur că s-a revenit la această formulă”, a

precizat Antonescu.

Liderul liberalilor a reafirmat necesitatea unei dezbateri, subliniind încă o dată

că poziţia PNL rămâne neschimbată pe

marginea proiectului de la Roşia Montană.



Pase cu răspunderea între Guvern şi Parlament



“În această formă, aşa cum a

fost prezentat, cu argumentele atâtea câte

au fost prezentate, pentru noi proiectul nu

prezintă suficiente garanţii pentru a fi asumat prin votul Parlamentului. Simplu spus,

nu putem asuma noi în Parlament ceea ce

Guvernul nu doreşte sau nu poate să

asume. În Parlament, toate aceste probleme se vor dezbate, toate soluţiile vor fi

propuse şi eu cred că acesta este modul cel

mai democratic, cel mai calm, cel mai li-



niştit şi cel mai profitabil de a rezolva o

asemenea problemă”, a subliniat copreşedintele USL.

El a reamintit că grupul PSD a fost cel

care a solicitat procedură de urgenţă.

“Acum, dacă dânşii au revenit la ideea

unei comisii, grupul PSD solicită retragerea procedurii de urgenţă, presupun că se

aprobă şi constituim acea comisie mixtă.

Pentru asta ar trebuie să facem birouri reunite. (…) Constituirea comisiei se va face

într-un plen reunit, cu propuneri nominale

ale grupurilor parlamentare în funcţie de

ponderea fiecăruia”, a adăugat el.



Jocuri “parşivele”



Întrebat dacă premierul l-a informat asupra eventualităţii de a reveni asupra declaraţiei privind votul pe proiectul de la Roşia

Montana, Crin Antonescu a arătat că nu a

discutat despre “o chestiune care priveşte

decizia domniei sale”.

“Eu nu am a influenţa sau a impune

vreun vot cuiva”, a arătat Crin Antonescu.

Preşedintele PNL, Crin Antonescu, a

lansat, joi, un atac dur la adresa partenerului din USL, premierul Victor Ponta, pe subiectul Roşia Montană, acuzându-l că nu

şi-a asumat responsabilitatea pe proiectul

iniţiat de Guvern, că a fentat discuţia legată de exproprieri şi face un joc “parşivel”.

Legea care permite eutanasierea câinilor

fără stăpân care nu sunt adoptaţi sau revendicaţi în 14 zile lucrătoare de când ajung

în adăposturi a trecut de votul final al Camerei Deputaţilor, forul decizional în privinţa acestui proiect.



presionantei cantităţi de făină

pentru sinistraţi.

Când s-au produs inundaţiile

puternice, au fost mobilizaţi militari, jandarmi, lucrători de la ISU,

care au intervenit noaptea pentru

salvarea oamenilor, iar ziua i-au

ajutat să-şi scoată mâlul şi apa din

case. Salvatorii nu au întârziat să

apară, iar acolo unde au intervenit

au făcut tot ce le stătea în putere.



Bilanţ tragic



La 20 de ore de la ruperea de

nori care a provocat inundaţii puternice în judeţul Galaţi autorităţile au raportat nouă morţi. Cei

mai mulţi sunt bătrâni, unii imobilizaţi, pe care apele furioase iau surprins în locuinţele lor oameni pentru care timpul s-a

oprit atunci când a venit ploaia.

Datele furnizate de Prefectura

Galaţi arată că în urma inundaţiilor au murit două femei de 82 şi

74 de ani şi un bărbat de 65 de ani

din localitatea Cuca, alţi doi băr-



baţi de 40 şi 78 de ani şi o femeie

de 81 de ani din localitatea Costache Megri, un bărbat de 65 de

ani din localitatea Griviţa, precum şi o bătrână de 83 de ani şi o

fetiţă de opt ani din Cudalbi. În

două dintre cazuri însă, victimele

nu au murit ca urmare a înecului, ci de infarct.

Fetiţa de opt ani care fusese

dată dispărută a fost smulsă de

ape din braţele tatălui ei, în curtea casei, cadavrul ei fiind găsit

în după-amiaza de joi de către

pompieri, la o distanţă de aproximativ 500 de metri de casă, în

curtea unui localnic.

Inundaţiile au afectat 700 de

locuinţe, în unele apa atingând

un metru înălţime, precum şi

peste 500 de curţi şi grădini.

Potrivit raportărilor Prefecturii

Galaţi, cele mai grave pagube sau înregistrat în comuna Cudalbi,

unde 500 de case şi tot atâtea curţi

şi grădini au fost inundate, iar 200

de persoane au fost evacuate din

casele afectate de viituri.



Peste două săptămâni de proteste

faţă de proiectul Roşia Montană

Duminică, peste 15.000 de oameni în Piaţa Universităţii



Protestele împotriva proiectului Roşia

Montană au ajuns, duminică, în a 15-a

zi. Manifestanţii faţă de proiectul minier

care au plecat, duminică seara, în marş

de la Universitate, au ajuns în zona Pieţei

Timpuri Noi, numărul acestora crescând

la peste 14.000. Numărul mare de protestatari a venit ca răspuns la atitudinea manifestată de pemierul Ponta, care a decis

să intre în subteran pentru a-i scoate pe

minerii care cereau demararea proiectului, invocând necesitatea creării de locuri

de muncă.



Marş fără precedent

pe străzile Capitalei



Circulaţia în centrul Capitalei a fost blocată pe traseul marşului, după aproximativ

două ore şi jumătate coloana de manifestanţi ajungând la Piaţa Timpuri Noi. Pe traseul marşului se află jandarmi şi poliţişti

de la Rutieră. Protestatarii au plecat în

marş după ce au blocat, câteva minute, Bulevardul Nicolae Bălcescu. În fruntea coloanei de manifestanţi se aflau părinţi cu

copii în cărucioare, iar în spatele acestora

un banner foarte mare, ţinut de cei din primul rând, pe care scrie “Salvaţi Roşia

Montană”. Desene cu copii, copaci şi animale completau peisajul manifestaţiei.

Protestatarii au scandat “Roşia Montană

nu e de pomană”, “Uniţi, salvăm Roşia

Montană” şi au purtat pancarte pe care

scrie “Soarta Roşiei Montana = Soarta României”, “Mă voi lega cu lanţuri de 24 de

karate”, “Victoraş! Ai grijă de copilaş ...

Gabriel”, “Iubim natură / Preţuim cultura

/ Respectăm scriptura / Salvăm Roşia



Montană”, “Nu vrem Chevrom, nu vrem

RMGC, vrem să ne lăsaţi în pace”. “Pe pământul românesc, nu vreau să mă otrăvesc”.

Manifestanţii aflaţi în zona fântânii de

la Universitate au forţat cordonul de jandarmi şi au ajuns pe stradă, blocând circulaţia pe ambele sensuri ale Bulevarului

Nicolae Bălcescu, până în zona hotelului

Intercontinental.



Roşia Montană a scos în stradă

România şi Europa



Proteste similare s-au produs duminică,

15 septembrie, în mai multe oraşe din ţară,

printre care Alba-Iulia, Cluj-Napoca, Iaşi,

Craiova, Suceava, Buzău, Constanţa, Timişoara, Sibiu, Târgu Mureş şi Braşov.

Proteste similare s-au produs şi la Budapesta, Londra, New York, Berlin, Amsterdam, Milano, Praga, Paris, Toronto, Viena,

Barcelona.

Manifestanţii de la Universitate cer retragerea proiectului de lege care reglementează exploatarea minereurilor din

perimetrul Roşia Montană, anularea contractului cu Roşia Montană Gold Corporation (RMGC), interzicerea exploatărilor

cu cianuri în România, introducerea zonei

Roşia Montană în patrimoniul UNESCO

şi demiterea celor patru iniţiatori ai proiectului de lege, miniştrii Dan Şova, Rovana

Plumb, Daniel Barbu şi directorul ANRM

Gheorghe Duţu. Manifestanţii i-au cerut,

mai timid, şi demisia premierului Ponta.

Din 1 septembrie, în centrul Capitalei şi

în mai multe oraşe din ţară au loc zilnic

proteste ale celor care se opun proiectului

minier de la Roşia Montană.
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Siria a cerut oficial aderarea la Convenţia pentru

interzicerea armelor chimice



Intervenţie militară incertă



Naţiunile Unite au primit cererea Siriei de aderare la Convenţia Organizaţiei pentru

Interzicerea Armelor Chimice,

anunţă purtătorul de cuvânt al

ONU. "În urmă cu câteva ore,

am primit un document din partea Guvernului sirian în vederea

aderării la Convenţia pentru interzicerea armelor chimice;

analizăm cererea", a declarat,

joi, un purtător de cuvânt al Naţiunilor Unite, Farhan Haq. Oficialul ONU a precizat că

aderarea la acest tratat necesită

"anumite proceduri", care vor

dura câteva zile.

Convenţia pentru Interzicerea Armelor Chimice (CIAC),

semnată în ianuarie 1993 la

Paris şi întrată în vigoare în

aprilie 1997, interzice fabricarea, stocarea şi utilizarea armelor

chimice.

Aplicarea

Convenţiei este supravegheată

de Organizaţia pentru Interzicerea Armelor Chimice (OIAC),

cu sediul la Haga.

Preşedintele Siriei, Bashar

al-Assad, a confirmat joi că intenţionează să plaseze sub control internaţional arsenalul

chimic sirian, conform unui interviu acordat unui post de televiziune rus. "Siria va trimite



Naţiunilor Unite documente, în

vederea semnării unui acord

privind armele chimice", a declarat liderul sirian.

Siria anunţase de marţi că

este pregătită să prezinte arsenalul chimic comunităţii internaţionale şi să înceteze

fabricarea acestui tip de armament, fără însă a vorbi de distrugerea

armamentului

neconvenţional. Rusia, principalul aliat al Siriei pe scena internaţională, propune plasarea

arsenalului chimic sirian sub

control internaţional şi distrugerea acestuia. Siria a acceptat

planul, pentru a evita o eventuală intervenţie militară occidentală.

Marea Britanie, Franţa şi Statele Unite intenţionează să prezinte în Consiliul de Securitate

al ONU o rezoluţie pe tema situaţiei din Siria, în contextul

planului rus privind arsenalul

chimic sirian. Premierul britanic, David Cameron, a insistat

pentru fixarea unui calendar

pentru distrugerea armelor chimice din Siria.

Statele Unite şi alte ţări occidentale atribuie regimului sirian

presupusul atac cu arme chimice comis pe 21 august la pe-



riferia Damascului, Washingtonul anunţând că incidentul s-a

soldat cu aproximativ 1.400 de

morţi. Siria se confruntă, începând din martie 2011, cu revolte reprimate violent şi un

conflict militar între forţele

opoziţiei şi serviciile de securitate subordonate regimului Bashar

al-Assad.

Bilanţul

violenţelor este, potrivit estimărilor ONU, de peste 100.000 de

morţi.



Băsescu: Poziţia

României pe Siria

rămâne prudentă



Preşedintele Traian

Băsescu a declarat, marţi seară,

că poziţia României în problema Siriei rămâne neschimbată, bazată pe prudenţă, pentru

a proteja cetăţenii români care

cer asistenţă consulară şi pentru

că situaţia în zonă se poate

complica oricând. "Poziţia statului român, a României, legată

de Siria se menţine aceeaşi pe

care am exprimat-o cu ocazia

întâlnirii cu ambsadorii români

acreditaţi în străinătate, anume

România consideră că trebuie

să aibă o atitudine prudentă, iar

la momentul la care aliaţii



noştri ar hotărî să ia măsuri prin

care să dea un semnal Damasului că e de netolerat utilizarea

de gaze toxice de luptă, România se va solidariza cu aliaţii

săi", a spus Băsescu.

Şeful statului a explicat atitudinea prudentă prin faptul că

România are o problemă legată

de prezenţa cetăţenilor români

pe teritoriul Siriei. "De ce prudenţă? Pentru că, spre exemplu,

şi azi au fost circa 20 de solicitări de operaţiuni consulare la

ambasada noastră de la Damasc. Duminică au fost 18 so-



licitări de asistenţă consulară.

În acest moment e în pregătire

repatrierea a 19 cetăţeni români. Avem o problemă legată

de prezenţa cetăţenilor români

pe teritoriul sirian", a spus Băsescu.

Preşedintele a mai precizat

că, în condiţiile în care populaţia deţinătoare de paşaport românesc nu este grupată, ci

răspândită, România are nevoie

să-şi poată ajuta cetăţenii. Băsescu a mai spus, răspunzând

unei întrebări, că relaţia sa cu

preşedintele sirian Bashar al-



Assad, nu este una de prietenie:

"E unul din şefii de stat cu care

am avut două întâlniri, la Damasc şi la Bucureşti, ca răspuns. Nu există nicio relaţie de

prietenie, a funcţionat o relaţie

instituţională".

Şeful statului a mai precizat

că poziţia moderată a României

faţă de situaţia din Siria derivă

din mai multe motive, care ţin

de numărul mare cetăţeni români din acea ţară care, deşi au

primit recomandare de la Ministerul de Externe, nu părăsesc

teritoriul sirian.



Unul dintre oamenii din spatele

proiectului Roşia Montană, miliardarul israelian Beny Steinmetz, este în centrul unei ample

anchete. El este acuzat de corup-



Bloomberg, autorităţile au percheziţionat casa şi birourile din

Geneva care au legătură directă

cu afacerile israelianului.

Razia din Geneva a fost

dispusă de procurori,

la solicitarea guvernului din Guineea. Potrivit

Bloomberg,

poliţiştii nu au ridicat

niciun document în

urma percheziţiei. Beny Steinmetz este anchetat de şase luni, de

către Departamentul american de

Justiţie, în legătură cu o achiziţie

minieră făcută în Guineea.



estimată la şapte miliarde şi jumătate de dolari a obţinut drepturile

de exploatare a unei mine după ce

a investit 165 de milioane de dolari în operaţiunile de explorare.

Ulterior a vândut jumătate din

aceste drepturi unei corporaţii

braziliene pentru două miliarde şi

jumătate de dolari.

Tranzacţia a părut suspectă autorităţilor americane, iar

agenţii FBI au intrat pe fir. Reprezentanţii miliardarului israelian

neagă acuzaţiile şi spun că acesta

este ţinta unei campanii de defăimare.



Vladimir Putin, propus pentru acordarea Percheziţie la domiciliul şi biroul unuia dintre

acţionarii de la Roşia Montană

Premiului Nobel pentru Pace

Israelianul cu o avere

ţie şi spălare de bani. Potrivit



Preşedintele rus, Vladimir

Putin, a fost propus pentru acordarea Premiului Nobel pentru

Pace de către directorul Fondului

rus pentru Învăţământ, Serghei

Komkov, relatează serviciul de

informaţii Rusnovosti.ru. Komkov a trimis Comitetului Nobel

norvegian o scrisoare în care a

propus candidatura preşedintelui

rus pentru acordarea Premiului

Nobel pentru Pace, afirmând că

Putin merită acest lucru. "Fiind

conducătorul unuia dintre cele

mai importante state, Putin depune toate eforturile posibile pentru a păstra pacea şi liniştea nu

numai în propria ţară", a afirmat



Komkov, adăugând că preşedintele rus "contribuie activ la soluţionarea paşnică a tuturor

conflictelor de pe planetă". În opinia sa, Putin are autoritate şi este

un lider mondial recunoscut, iar

mai mulţi şefi de stat ţin cont de

părerea lui.

Comitetul Nobel, contactat de

agenţia rusă RIA Novosti, a refuzat să comenteze informaţiile privind propunerea candidaturii lui

Putin la Premiul pentru Pace, argumentând că numele candidaţilor este ţinut secret. Potrivit

site-ului rus KM.ru, în Franţa s-a

început strângerea de semnături

pentru acordarea Premiului Nobel



lui Putin. La Cairo, Roma şi Paris

au fost lipite numeroase afişe cu

imaginea lui Putin şi sloganul "Eu

sunt cu Putin", în semn de solidaritate faţă de poziţia preşedintelui

rus referitor la cazul Siriei, relatează Vesti.ru. În Italia, acţiunea

de promovare a acestor afişe a

fost iniţiată de către organizaţia

creştină "Frontul Naţional".

Primăria Romei, care nu a autorizat această acţiune, a ordonat

eliminarea afişelor, deşi timp de

cinci zile nu a fost luată nici o măsută în acest sens.

Dacă preşedintele rus va fi

desemnat pentru decernarea Premiului Nobel pentru Pace, acest

lucru se va întâmpla cel mai devreme în 2014, deoarece primirea

cererilor pentru 2013 s-a încheiat

în februarie.

Ceremonia de

înmânare a Premiului Nobel pentru Pace are loc anual, la Oslo.

Acest premiu este acordat pentru

consolidarea păcii, cercetări ştiinţifice importante sau pentru

aport în domeniul culturii. Printre

laureaţii acestui premiu se numără Mihail Gorbaciov, Mohamed El Baradei, Kofi Annan,

Nelson Mandela, Yasser Arafat şi

Barack Obama. În 2012, Premiul

Nobel pentru Pace a fost atribuit

Uniunii Europene.



Spioni digitali, recrutaţi online



Agenția de spionaj

digital a Marii Britanii

a postat un test inedit

într-o campanie de recrutare pe care o

desfășoară.

Government Communications

Headquarters

(GCHQ) a publicat imaginea-test care ilustrează acest articol

pentru a recruta experți

în descifrat coduri,

scrie Daily Mail. Testul



constă din 28 de segmente a câte cinci litere

și un segment cu trei litere. Odată descifrate,

ele oferă cinci răspunsuri. Cei care le vor

găsi au mari șanse să

fie angajați de către

serviciul de spionaj, pe

salarii care ajung și la

60.000 de lire sterline

pe an. Chiar dacă testul

este destinat cetățenilor

britanici, românii care

ar reuși să-l descifreze



ar trebui să se gândească serios la o reconversie profesională

în cazul în care nu lucrează în domeniul

criptografiei.

Cei interesați

au la dispoziție șase



săptămâni pentru a găsi

rezolvarea

testului.

Anul trecut, un test similar a fost descifrat de

numai 170 de persoane

dintre cele 3,2 milioane

de oameni care au vizitat site-ul GCHQ.
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Dumitru Pop, primarul comunei Odoreu,

ie

n

a

p

milionar de puşcărie

Cam



Edilii penali ai judeţului (I)



U



 În peste 60 de zile de verificări, inspectorii Camerei de Conturi Satu Mare au depistat aproape

100 de ilegalități comise de edilul-șef și prejudicii de sute de mii de lei



n audit realizat de inspectorii Camerei de Conturi Satu Mare îl plasează pe primarul comunei Odoreu, Dumitru Pop, deopotrivă în vizorul Agenţiei Naţionale

de Integritate şi în cel al procurorilor anticorupţie. Gazeta de Satu Mare a intrat

în posesia unui raport sumar al misiunii de audit financiar care a fost executată, timp de

peste două luni, în perioada lunilor martie – mai a acestui an, la primăria comunei Odoreu. Inspectorii au scos la iveală, potrivit unor surse din cadrul primăriei, numeroase încălcări ale legilor în vigoare. Primarul comunei este bun de legat.

Mihai Bledea



I-a încredinţat

întreţinerea

drumurilor fratelui său



Primarul Dumitru Pop, un edil cu mari probleme penale și de integritate



Incompatibil feroce



Printre altele, inspectorii au

verificat şi o tranzacţie efectuată de primar, prin care acesta

şi-a vândut sieşi, de la Primărie

către firma Papillon, pe care o

deţine şi pe care a administrato până în luna aprilie, un spaţiu

comercial situat la parterul unui

bloc. Spaţiul era deţinut în participaţiune de Primăria Odoreu

şi SC Concas SRL. În mod suspect, procurorii sătmăreni au

soluţionat cu Neînceperea Urmăririi Penale acest caz. Mitică

Pop a scăpat astfel de urmările

faptei de abuz în serviciu. I-au

rămas însă în cârcă alte câteva

zeci, mai noi şi mai vechi, cele

vechi cuprinse în dosare care

dorm de ani buni prin Inspectoratul de Poliţie Judeţean şi

DNA.

Raportul a concluzionat, cu privire la spaţiul comercial, că primarul, prin funcţia

deţinută, este incompatibil cu

calitatea de administrator pe



care o deţine în cadrul societăţii

Papillon SRL şi a solicitat

Agenţiei Naţionale de Integritate efectuarea unor verificări

de specialitate referitoare la incompatibilitatea celor două

funcţii deţinute simultan. Primarul se află în incompatibilitate de la preluarea frâielor

Primăriei, în urmă cu 13 ani şi

a renunţat la calitatea de administrator al societăţii amintite

abia în aprilie 2013. Societatea

a înregistrat pierderi anuale de

200.000 de lei, conform siteului ANAF.



Nevasta de la “topo”



Mitică Pop a intrat în

vizorul ANI şi cu alte probleme. Raportul de audit relevă

faptul că acesta a favorizat ani

de zile la rând SC Tehnotop 88

SRL Baia Mare, societate care

“a prins” toate lucrările de topografie, întabulări şi studii de

fezabilitate pentru Primăria

Odoreu, în perioada anilor 2007



– 2011. Deloc întâmplător, la

respectiva societate figura angajată nevasta primarului. Potrivit sursei citate, “faptul că

soţia primarului era angajata societăţii de topografie la data încheierii contractelor, contravine

prevederilor Legii nr. 161/2003;

în conformitate cu art. 76, alin.

2 din aceeaşi lege, contractele

sunt lovite de nulitate, nulitate

care poate fi stabilită doar de instanţele de judecată, motiv pentru care, pentru stabilirea

eventualei incompatibilităţi se

va sesiza Agenţia Naţională de

Integritate”. Firma amintită a

prins două contracte grase, de

104.000 de lei. În urmă cu doi

ani, primarul a reziliat contractul

cu firma băimăreană. Acum,

aceste servicii sunt atribuite unei

alte firme, tot băimăreană, şi la

care figurează colaboratoare

aceeaşi nevastă a primarului,

Ioana Carmen Pop, care contrasemnează la primire tot ceea ce

semnează primarul la serviciu.



Oamenii din comună

acuză abuzurile comise de primar, care, potrivit consilierului

local Nicolae Fodor, au transformat comuna din cea mai

prosperă, în perioada dinainte

de 1989, într-un veritabil fund

de judeţ. Sub conducerea edilului Mitică, nu doar el şi soţia, ci

şi rudele sale au dus-o nesperat

de bine. Primarul a alimentat

conturile societăţii Profimobil

Construct SRL - la care unic

asociat şi administrator este fratele său, Petru Dinu Pop - în

mod frecvent şi regulat, cu

sume impresionante de bani

pentru lucrări care, potrivit localnicilor, au fost executate

doar pe hârtie. Este vorba în

principal despre lucrările de întreţinere a drumurilor. Ilegalităţile comise de primar i-au băgat

în ceaţă până şi pe inspectorii

Camerei de Conturi, care au

notat, în raport, faptul că “nu au

putut concluziona că lucrările sau executat, datorită faptului că

deşi sunt nominalizate exact în

rapoartele de activitate (lucrări

la: str. Califarului, Mărtineşti,

drum Odoreu, Eteni) nu au

putut fi identificate ca şi executate, dar nici că nu au fost executate, luând în considerare că

nu se cunoaşte cu certitudine

tipul lucrărilor de întreţinere

drumuri sau a lucrărilor de întreţinere şi reparaţii străzi cât şi

timpul scurs de la momentul

executării acestora (aferente

anului 2008, 2009 şi 2010). Lucrările executate sunt lucrări periodice care nu pot fi

identificate după o anumită perioadă de timp, sau cărui an

aparţin ca fiind executate, sau

dacă sunt executate”, precizează raportul, citat în răspunsul transmis la o solicitare

depusă în temeiul Legii 544 privind liberul acces la informa-



ţiile de interes public. Un consillier local a desluşit însă misterul, iar povestea sa este

susţinută de locuitorii comunei.

Firma fratelui primarului a fost

plătită de mai multe ori, însă a

reparat o singură dată.



toare la conflictul de interese”.

În realitate, prejudiciul depăşeşte 500.000 de lei, însă inspectorii Camerei de Conturi au

efectuat verificări prin sondaj

ale contractelor.



Pentru a evita, măcar

parţial, sfera penalului, Mitică

Pop nu a semnat el însuşi contractele cu fratele său. În perioada 20 iunie 2008 - mai

2012, în numele Consiliului

Local Odoreu a semnat Nyiki

Marcel, viceprimarul comunei.

Fapt de asemenea ilegal, au

concluzionat inspectorii Camerei de Conturi. “Concluzia echipei de audit cu referire la

aspectele analizate se concretizează în faptul că viceprimarul

comunei dl. Nyiki Marcel nu

putea angaja cheltuieli în sarcina unităţii auditate ca reprezentant legal, deoarece această

obligaţie, conform prevederilor

OMPF nr. 1792/2002, revine

primarului, în calitate de ordonator de credite”. Prejudiciul

stabilit de inspectori este prea

modest, spun localnicii. Doar

42.334 de lei, creat prin „efecuarea de plăţi în baza unor

contracte încheiate cu încălcarea prevederilor legale referi-



Camera de Conturi a

mai stabilit că în 2012, pentru

a-şi atrage voturile din Mărtineşti, primarul a deturnat

100.000 de lei alocaţi prin hotărâre de Consiliu Local unui

alt drum, spre localitatea Berindan. Primarul a adăugat celor

100.000 de lei alocaţi pentru

drumul de Berindan şi banii

pentru cel de la Mărtineşti. În

mod ilegal, fără proiect şi fără

ca pentru atribuirea lucrărilor să

fi fost organizată vreo licitaţie,

primarul a dispus firmei sătmărene Samcif să asfalteze. Curtea

de conturi a stabilit un prejudiciu de 105.000 de lei, pe care

edilul ar trebui să-i scoată din

buzunar. “Pentru constatările

referitoare la nerespectarea prevederilor OG 34/2006 privind

atribuirea contracelor de achiziţie publică, a contractelor de

cncesiune de lucrări publice şi

a contractelor de concesiune de

serviciim a fost sesizat organul

competent respectiv ANRMAP.



Edil şmecher



Deturnare de fonduri

în numele voturilor



Dumitru Pop supervizând lucrările coordonate de SRL-ul c
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DEZVĂLUIRI



Foto: www.informatiazilei.ro



Primarul a “pescuit” peștii din balta primăriei



Între primar şi firma

Samcif, societate care execută

şi lucrările la drumurile comunale din fonduri europene pe

Măsura 322, există o relaţie de

natură penală. Întârzierile survenite la execuţia lucrărilor

din fonduri europene, provocate de lipsa de utilaje ale

Samcif, au atras, din partea

finanţatorului, CE, penalităţi

de 108.000 de lei, imputate

unităţii administrativ teritoriale. În mod suspect, primarul Dumitru Pop nu a acţionat

în instanţă societatea executantă pentru a recupera prejudiciul creat de întârzieri la

bugetul comunal. Surse din

comună afirmă că prejudiciul

ar fi fost deja recuperat, uşor

diminuat, direct de către primar.



nimic. Primarul mai este acuzat că a deversat din balastiera Primăriei în balta

proprie, vecină, întreaga apă,

care s-a curs, în mod miraculos, cu tot cu peşte. Tot ilegal, primarul a semnat

documente din care ar reieşi

că le-ar fi acordat localnicilor terenuri în compensare

pentru terenul ocupat de ba-



compensare.

În 2003, edilul şi-a cumpărat de la primărie şi clădirea

fostei băi comunale, firma

Papillon achitând primăriei

4.300 de lei. Primarul a plătit

o parte cu bani cash, la casieria edilitară, iar restul cu

un ordin de plată. A fost cercetat penal, dar a fost scos de

sub urmărire, după ce a do-



Lucrări la drumuri fără licitație, noua specializare penală a primarului



Peştele primăriei,

evacuat în balta

primarului



Printre faptele de

care primarul mai este acuzat

de localnici, unele prescrise,

altele în curs de evaporare, se

numără şi exploatarea fără

drept a unei balastiere a primăriei, bani din care la bugetul comunei nu s-a încasat



cu incompatibili



tirelor, coşeritul dar şi servicii către populaţie sunt şi ele

vizate de SRL, care, după

spusele lui Pop, “fiind un

SRL, poate să dezvolte orice

fel de activitate, inclusiv

cele comerciale”, dar care nu



lastieră, din care oamenii nau văzut nimic. În realitate,

oamenii n-au primit nicio



vedit, folosind acte false, că

respectiva clădire ar fi aparţinut nu primăriei, ci societăţii Federalcoop, urmaşa celei

cu nume identic din “Epoca

de Aur”.



a făcut absolut nimic, cu exceţia achitării unor salarii în

valoare totală de aproape

30.000 de lei către administratorul firmei, Alin Avăşan,

soţul unei consiliere locale

PSD, ambii în conflict de interese. Acesta a încasat un

salariu lunar de peste 2000

de lei, în condiţiile în care

SRL-ul a încheiat anul fiscal

cu 5 lei în cont şi fără să fi

prestat vreun serviciu către

primărie. “Poate ne-a vinde

şi parcul”, spune Lăcrămioara

Tarţa, o bătrână sătulă de edil.

În cele trei mandate,

exceptându-l pe cel actual, în

care a condus comuna, Mitică

Pop a devenit proprietarul unei

averi colosale, fiind, potrivit localnicilor, cel mai bogat om din

comună. Milionarul nu s-a obosit însă să-şi depună declaraţiile

de avere şi de interese. După o

oră de scormonit internetul, am

renunţat. Ele nu există. Nici



Firmă fantomă pentru stors bugetul



Primăria şi Consiliul

Local Odoreu au înfiinţat o

societate comercială care administrează toate serviciile

din subordinea celor două instituţii. “Am decis să fie un

SRL deoarece acest lucru îi

dă posibilitatea firmei de a

angaja oameni şi de a-şi desfăşura mai bine activitatea”,

a declarat primarul la apariţia acestei ştiri în presa locală. Ceea ce a omis să

spună este faptul că societatea a fost administrată de interpuşii săi. Doi la număr, un

administrator şi un contabil,

care au fost plătiţi de la

buget, potrivit spuselor sale,

pentru “administrarea spaţiilor publice, a parcurilor şi

tot ceea ce înseamnă acest

lucru”. Gestionarea bălţii de

pescuit, a serviciului de salubrizare, administrarea cimi-



Liderii Consiliului Județean, Mircea Govor și

Adrian Ștef, protectorii primarului penal



măcar pe site-ul primăriei.



Camera de Conturi a

sesizat ANI



Rezultatele complete

ale controlului întreprins de

inspectorii Camerei de Conturi Satu Mare, care cuprind şi

alte constatări pe lângă cele

enumerate mai sus, a fost înaintat către Agenţia Naţională

de Integritate. ANI urmează

să stabilească în ce măsură

primarul se face sau nu vinovat de încălcările normativelor în vigoare cu privire la

starea de incompatibilitate a

aleşilor locali. În cazul în are

ANI le va da dreptate auditorilor, Mitică Pop ar putea fi

trimis în judecată pentru o

serie amplă de infracţiuni de

abuz în serviciu, în formă continuată şi ar putea petrece

până la 15 ani după gratii.
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Lavinia Pîrva, într-o relaţie “secretă”

cu Ştefan Bănică Jr.



Situaţie interesantă în viaţa

amoroasă a Laviniei Pîrva! Cel

despre care toată lumea muzicală ştie că este iubitul oficial

al Laviniei de mai bine de un

an de zile, Mihai, a fost şocat

atunci când a văzut în revista

Ciao! poze cu bruneta şi Ştefan

Bănică Jr, relaţie confirmată

mai apoi chiar de protagonişti.

Săptămâna trecută, Ştefan Bănică Jr. a recunoscut ca are o relaţie cu Lavinia Pârva,

informaţie care a lăsat fără

suflu toata lumea muzicală. Nu

de alta, însă colegii frumoasei



brunete erau convinşi că

aceasta are o relaţie stabilă cu

impresarul său, Mihai, cunoscut sub porecla de Mimi, fost

component al trupei Narcotic

Sound.

După ce au fost fotografia i

în parc, la miezul nopţii, Bănică Jr şi Lavinia au recunoscut

ca au o relaţie. De la artişti,

până la producători, impresari

şi regizori, toţi ştiau ca Lavinia

se iubeşte de mai bine de un an

de zile cu Mihai. De când Bănică Jr. a recunoscut că are o relaţie cu colega lui de breaslă,



Mimi şi-a închis telefonul, nedorind să dea explicaţii nici

măcar prietenilor.

CANCAN.ro a reuşit să stea

de vorbă cu impresarul, care

pare să nu îşi fi revenit încă din

şoc. Susţine cu jumătate de

gură că între el şi Lavinia există

numai o relaţie profesională,

însă atunci când îi rosteşte numele, lasă privirea în jos, vizibil dezamăgit.

Mihai a aflat din Ciao! de relaţia Laviniei cu Ştefan Bănică

Jr. "În curând, Lavinia va

scoate o nouă melodie. Ne-am

pregătit mult pentru această relansare. Eu mă ocup de ea exclusiv, petrecem multe ore pe zi

împreună, suntem prieteni şi

colegi. Despre relaţia cu Ştefan

nu ştiu ce să vă zic, am aflat i

eu din ziare. Chiar nu am ştiut

că au o relaţie. Oricum, asta nu

schimbă cu nimic lucrurile, e

viaţa ei privată, eu voi ramâne

impresarul ei", ne-a spus fostul

cântăreţ.



Mădălina Ghenea s-a logodit cu

Borriello



Frumoasa româncă s-a logodit, anunță presa italiană,

care scrie că norocosul nu este

actorul scoţian Gerard Butler,

cu care românca era implicată

într-o relație, ci fotbalistul

Marco Borriello. Mădălina

Ghenea s-ar fi sărutat cu fostul

iubit în timpul vacanţei din

Ibiza, de luna trecută.

Presa din Italia scrie

că fotbalistul şi-a inscripţionat

pe tricou numărul 88, simbolizând anul de naştere a Mădălinei Ghenea. De altfel,

Borriello ar fi fost motivul

pentru care Gerard Butler şi

Maddy s-au despărţit, la sfârşitul lunii august.



CAN CAN
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Catherine Zeta-Jones, piele şi os

de la divorţ



Catherine Zeta-Jones este

doar piele şi os de la divorţ.

Chiar dacă e una dintre cele

mai apreciate actriţe din lume,

Catherine Zeta-Jones (43 de

ani) nu a fost ocolită de suferinţă. De curând, vedeta a trecut printr-un divorţ, după 13

ani de căsnicie cu actorul Michael Douglas. După separare, actriţa a fost atât de

afectată, încat a ajuns numai

piele şi os, iar acum pare mai

degrabă o umbră a divei de

altădată. Atât de mare a fost

iubirea ei pentru Douglas,

încât nu a renunţat la verigheta de la acesta. În 2010,

vedeta şi-a demonstrat sentimentele fiind alături de soţul

ei, care a fost diagnosticat cu

cancer la gât. Lupta cu teribila boală a lăsat însă urme

asupra lui Catherine.

Actriţa suferă de o tulburare bipolară, peste care soţul

ei nu a putut să treacă şi a

decis să ceară divorţul.



Tudor Chirilă, enervat de Lala Band

la Romanian Music Awards



Hitul verii, "Perfect fără

tine", nu i-a adus lui Chirilă

notorietatea la care se aştepta,

el nefiind "favorizat" în faţa



celor de la Lala Band de organizatorii Romanian Music

Awards. Cel puţin asta a crezut

el, părăsind nervos covorul



roşu... Evenimentul ce a avut

loc sâmbătă în Piaţa Sfatului

din Braşov a adus în faţa publicului nume sonore ale muzicii

autohtone.

Deşi

organizatorii i-au asigurat fiecărui artist o limuzină specială

pentru transportul de la hotel

până pe covorul roşu, Tudor

Chirilă tot nemulţumit a fost.

Deşi a ajuns înaintea membrilor trupei Lala Band, aceştia

au fost primiţi şi prezentaţi pe

covorul roşu imediat cum au

sosit deşi Chirilă aştepta de

minute bune. Enervat teribil şi

înfrigurat, artistul a părăsit

locul şi s-a refugiat într-o librărie, scrie Ziarul Ring.



Roxana Vancea, cu sânii imenşi şi goi pe plajă



Roxana Vancea a încântat

telespectatorii cu decolteul

său generos când era asistentă

la Neatza. După ce a părăsit

show-ul matinal, Roxana a

continuat să se joace cu imaginaţia bărbaţilor în timpul

emisiunii "Splash! Vedete la

apă". Una din fanteziile bărbaţilor le-a fost împlinită

chiar de Roxana. Ea s-a bronzat topless la mare, dezvăluind comoara cu care a fost



înzestrată de mama natură.

Bustul voluptos a creat isterie

şi valuri de dorinţe printre

domnii de pe plajă.

Roxana Vancea a

fost ajutată de un bărbat misterios să-şi scoată sutienul

costumului de baie. Se pare

că bărbatul este noul iubit al

Roxanei cu care s-a fotografiat de nenumărate ori în ultimele săptămâni, scrie Ziarul

Ring. (FOTO SPY.RO)
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GURA TÂRGULUI



Se strânge laţul în jurul viţelului Mircică



Surse din poliţie ne-au relatat că organe de la

Bucureşti au solicitat toate dosarele mătrăşite în

ultimii douăzeci de ani pe numele lui Mircică Cufurică, fratelui Mirel, cumnatului Ghiţă, contabilei Rodica ş.a. care însumează evaziuni de peste

500 de miliarde de lei vechi. Suse din bănci neau semnalat că Micrică a tras ţepe de milioane de

dolari la Banca Dacia Felix şi la Banca Comercială Română. Surse din finanţe au sesizat că firmele lui Mircică şi ale angajaţilor săi au



prejudiciat bugetul de stat cu multe milioane, dar

au fost acoperite de amicii săi fiscali. Un fost

contabil şi un fost şofer au povestit cum făcea

Cufurică evaziune cu alcool cu cisterna. Maramureşeanul Hatos a povestit cum l-a băgat Mircică în puşcărie pentru evaziune de sute de

miliarde de lei vechi cu alcool. Fraţii Mihăilescu

din Craiova au povestit cum au ajuns la puşcărie

după ce Cufurică le-a dat ţepe de zeci de miliarde

cu zahăr şi alcool iar apoi i-a turnat la poliţie.

Afaceristul Silmota din Petroşani a povestit cum

a fost arestat după ce a făcut, cu Cufurică, ani la

rând, afaceri cu ţigări Carpaţi fără filtru. Vecinul

Bia a povestit ce mişmaşuri făcea Mircică cu

mâncarea, băutura şi dansatoarele la motelul "La

Mircea". Apropo de motelul "La Mircea" (în care

Mircică vrea să-şi facă sală de nunţi şi lângă care

a construit un sediu nou pentru ziarul şi televiziunea sa de familie), surse din justiţie ne-au povestit cum l-au ajutat să-l recupereze cu tot felul

de mătrăşeli şi fălsării, doi lichidatori cu prenumele Ioan, pentru care sfânt este numai banul.

Angajaţi ai Consiliului Judeţean ne-au

semnalat că în trucarea licitaţiilor în favoarea firmelor sale de casă şi de masă (SC Tehnic Assist

SRL, SC Florisal SRL, SC Crişeni SRL), vicele

Mircică se foloseşte din plin nu numai de directorul Direcţiei Tehnice, Ioan Sereş, şi de şeful

Serviciului Drumuri, Marcel Faur, ci şi de servi-



prejurimile sale au fost lăsate în

paragină. Zeci de săteni se plâng

că nu le-a dat pământurile strămo-



Primarul Copchil,

zbir şi vechil



Unul din cei mai nătăfleţi analfabeţi primari din judeţul Satu

Mare este primarul de CălineştiOaş, Gheorghe Copchil. După ce

a terminat cu greu şcoala generală

la fără frecvenţă şi liceul la seral,

Copchil se laudă acum că are licenţă şi masterat. În al treilea

mandat, Copchil a ajuns să se

creadă împărat, tratându-i cu înurături şi scuipături pe majoritatea consilierilor locali, inclusiv pe

unii din propriul partid, motiv

pentru care s-a ajuns ca două

treimi din aceştia să-i fie împotrivă. Ce este mai grav este că

primarul Copchil îi tratează cu înjurături şi pe majoritatea cetăţenilor care îl caută pentru a le

rezolva anumite probleme sau

pentru a le elibera anumite acte.

Crezându-se cel mai frumos şi

deştept, primarul Copchil a daton bară cu aproape toate marile

proiecte ale comunei. Şcoala din

Călineşti nu se mai termină de

şapte ani şi a produs o gaură de

vreo 7 miliarde de lei vechi. În

satul Coca le oferă oamenilor apă

roş-maronie, deşi s-a lăudat că a

făcut staţie de epurare şi trei puţuri. Drumul spre Lechinţa n-a

fost terminat iar cele trei drumuri

din Călineşti pentru care s-a aprobat finanţare nici măcar nu le-a

început. Nici cu drumurile pietruite nu se poate lăuda, deşi a

scos şi a învârtit balast care ajungea pentru un drum până la Satu

Mare. Lacul din Călineşti şi îm-



şeşti, făcându-şi parte sieşi şi

prietenilor săi. Acuma vrea să taie

100 de metri şter de lemne din pădurea comunală, fără să solicite şi

fără să aibă aprobarea Consiliului

Local. Colac peste pupăză, primarul Copchil a fost prins recent de

Curtea de Conturi cu o serie de

mişmaşuri şi nereguli, pentru care

este bun de plată şi bun de priponit. Are creanţe neîncasate la Primărie de peste 8 miliarde de lei

vechi, nu a supus acţiunii de evaluare şi nu a înregistrat în evidenţa contabilă terenurile care

alcătuiesc domeniul public şi privat al comunei, nu a organizat

control financiar preventiv propriu, nu a stabilit taxe pentru terenurile concesionate, închiriate,

date în administrare ori în folosinţă persoanelor juridice, a efectuat cheltuieli de personal

neprevăzute de legislaţia în vigoare (a acordat lunar fără bază

legală suma de 300 de lei / persoană reprezentând drepturi de

sănătate şi securitate în muncă

pentru angajaţii din primărie). Ce



ciile secretarului Consiliului Judeţean, Mihaela

Crasnai. Aceasta îi este foarte îndatorată, pentru

că o menţine în funcţie de doi ani fără concurs

(un concurs e programat acum, dar Crasnai l-a

câştigat deja, înainte de examen), dar şi pentru că

l-a ajutat substanţial pe tatăl său să ajungă primar

al comunei Socond, astfel că-i satisface toate poftele în acte. Angajaţii CJ ne-au mai spus că, pentru licitaţiile cu fonduri europene, vicele Mircică

aranjează caietele de sarcini, cu o firmă de proiecte în care sunt asociaţi avocatul Dicu Levente

şi economistul Vajda Atilla.

Sursa de bază din Consiliu ne-a şoptit

că, în ultima vreme vicele Mircică şi firma Tehnic Asist au intrat în combinaţii grase cu două

firme din Sălaj: SC Inserco Zalău SRL şi SC

Drum Construct SRL Pericei.

Firma din Zalău furnizează bitum pentru SC Tehnic Asist SRL şi apare în numeroase

licitaţii în asociere cu firma din Botoşani, deşi se

află în procedură de insolvenţă judiciară. Firma

din Pericei a cumpărat echipa de fotbal Someşul

Satu Mare şi a fost recompensată cu tot felul de

lucrări în judeţul Satu Mare. Ultima şi cea mai

bănoasă este asfaltarea drumului dintre Negreşti

şi Luna Şes. În firma Drum Construct Pericei

este implicat şi socrul fostului preşedinte al

Consiliului Judeţean Satu Mare, Csehi Arpad,

care deţine funcţia de vicepreşedinte al Consi-



este mai grav şi cu iz penal este

efectuarea de plăţi nelegale în valoare de 1,7 miliarde de lei vechi,

pentru care va trebui să dea cu

subsemnatul şi cu suspinatul. O

altă bubă mare este afacerea cu

casa de copii din Călineşti, construită de o fundaţie austriacă,

care a fost întabulată pe şestache

de primarul Copchil, pentru care

este foarte posibil ca Ambasada

Austriei să declanşeze un scandal

diplomatic până ce se trezeşte

Copchil după beţiile combinate

cu partide de cărţi şi văduve.

Despre toate acestea, vă vom

povesti mai multe şi cornute în

următorul număr al ziarului nostru.



Unde duc prostia

şi fudulia



Aşa cum pronostica ziarul nostru din luna iunie a.c., Ovidiu Silaghi a fost pus, săptămâna

trecută, sub acuzare de DNA pentru fapte grave de corupţie. Pe

lângă aceasta, în ultimele săptă-



mâni a mai încasat două lovituri

năprasnice: a pierdut postul de

ministru al Transporturilor pentru

care a fost nominalizat de premierul Ponta şi a rămas fără mandatul

de deputat. Cu deputăţia şi-a dat

prosteşte cu stângul în dreptul.



Speriat că DNA a solicitat aprobarea Camerei Deputaţilor pentru

punerea sub acuzare, Silaghi a demisionat din Camera Deputaţilor

şi a fost nominalizat de PNL pentru un loc rămas vacant în Parlamentul European. Prost sfătuit,

Silaghi a crezut că va bloca cererea DNA în Comisia juridică sau

în plenul Parlamentului European, numai că i-au scăpat două

chestiuni esenţiale. Pe de-o parte,

Parlamentul European ar fi avut

competenţă în materie numai

dacă ar fi săvârşit faptele de care

este acuzat în calitate de parlamentar european, ori Silaghi le-a

comis în calitate de ministru al

Guvernului României. Pe de altă

parte, nici n-a apucat să fie validat ca parlamentar european, în

acest sens fiind necesară parcurgerea unor proceduri la Comisia

juridică şi în plenul Parlamentului

European, pentru a putea beneficia de imunitate specială. Preşedintele Băsescu l-a blagoslovit cu

aprobarea începerii urmării penale taman în sfânta zi de duminică. Crucea Maramureşeană

primită de la episcopul vicar de

Maramureş şi Sătmar nu i-a fost

de niciun folos. şansele sale de

validare în Parlamentul European

sunt minime după ce a fost pus

sub acuzare de D.N.A.. Un europarlamentar a formulat deja interpelare

prin

care

solicită

respingerea validării sale întrucât

este acuzat de fapte grave de corupţie, fiind posibilă arestarea şi

condamnarea sa. Un alt europarlamentar vrea să sesizeze forul

european că Silaghi este ofiţer

acoperit al unui serviciu secret şi

că are dublă cetăţenie, română şi

maghiară. Mai devreme decât se

credea, triada de la Satu Mare şia pierdut capul principal. Urmează preţul Ştefăneală şi vicele



liului Judeţean Sălaj, alături de un frate al fostului şef al serviciului secret al MAI (Doi şi un

sfert), chestorul Virgil Ardelean zis Vulpea.

Sursa noastră de la Nord-Vest TV nea sesizat că principalii angajaţi ai lui Răjvănel,

editorul Victor Constantinovici şi redactorul

şef Dumitru Ţimerman, au fost şi sunt angajaţi şi retribuişi fictiv. Cu concursul vicelui

Mircică, dihorul Constantinovici a fost angajat la SC Apaserv SA, iar mistreţul Ţimerman

a fost angajat la Direcţia pentru Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului, de unde iau salarii

în jur de 1.000 de euro. Aceeaşi sursă nordvestică ne-a arătat că vicele Mircică i-a făcut

pe plac şi colonelului în răpciugă Ioan Timiş,

director de publicaţie la trustul Nord-Vest,

respectiv a făcut trafic de influenţă pentru ca

un ginere de-al lui Timiş să fie promovat şef

de serviciu la Apaserv.

Ziua lui Mircică se apropie. Nu e

vorba de ziua de naştere. Mai curând decât

crede, vicele Mircică se va uita la Poarta Albă

ca viţelul la poarta nouă. Vicele pardon viţelul

Mircică va fi sacrificat de cei ce l-au folosit în ultimele luni, profitând de mintea lui de bibilică.

Sătmărenii vor afla în curând cum a ajuns un borfaş ordinar să conducă Consiliul Judeţean şi principalul partid de guvernământ la Satu Mare.



Govoreală.
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Gura târgului



Serial ceardaş

pentru UDMR



În ultimele luni, majoritatea liderilor sătmăreni ai UDMR s-au

bucurat şi s-au veselit că între liderii români ai USL a intrat dihonia la niciun an după victoria

zdrobitoare de la ultimele alegeri

locale. Numai că bucuria lor va fi

de scurtă durată. Fiindcă toamna

se numără bobocii şi la maghiari,

în presa locală şi în presa centrală

va apare un serial cu multe afaceri,

inclusiv de corupţie, ale udemeriţilor care s-au aflat în fruntea bucatelor de la Consiliul Judeţean

Satu Mare, la Primăria municipiului Satu Mare, la Primăria municipiului Carei, la Primăria oraşului

Tăşnad, la Primăria comunei Dorolţ, ş.a. Veţi afla noutăţi despre

mai nou victimizatul ex-preşedinte

Szabo Ştefan, alintat Pistike, cu

privire la afacerile sale, unele învârtite cu consilierul Mircică, cu

fotbalul, cu gazul, cu asfaltul, cu

gunoiul, cu hotelul Dacia, cu pâinea şi cu subalimentele aduse din

Ungaria. Veţi afla şi de afacerile

învârtite mai abil de ex-preşedintele Csehi Arpad cu vicele Mircică, cu unele firme maghiare şi cu

unii primari UDMR. O să aflaţi

amănunte din dosarul pe care

DNA i l-a instrumentat, dar nu l-a

mai finalizat, ex-primarului Ilyes

Iuliu, actualmente secretar general

al UDMR, îndeosebi despre combinaţiile sale cu baştanul Sile de la

Florisal. Veţi afla despre mişmaşurile şi potlogăriile primarului Jeno

(cu doi purici pe o) din Carei, care

este numai bun de legat. Nu vor

lipsi nici actuali parlamentari

UDMR, deputatul Erdei şi senatorul Partaki, care au pus şi ei botul



în unele cazuri. Cireaşa de pe tort

va fi tot mai sâsâita şi fâsâita consilieră ce poartă numele Evei şi

mărul lui Adam.



Crişan îşi asmute

curcanii şi maidanezii



Prieteni şi angajaţi de-ai săi

spun că în afaceristul Mihai Crişan, zis Mihaiu' Salvinii, a intrat

frică mare după ce Gazeta de Satu

Mare a început să-i dezvăluie afacerile necurate. Instigat probabil

de cei doi curcani care-l prote-



jează, Tăut şi Taloş, ciobanul Crişan a început să-şi asmută

maidanezii împotriva angajaţilor şi

colaboratorilor Gazetei de Satu

Mare. Băieţi cu ochi albaştri ne-au

avertizat că au proferat ameninţări

că ne rup sau ne taie mâinile şi picioarele "Japonezu" Marin şi "Ţiganu" Palache. "Japonezu" este

cunoscut drept un apropiat de zi cu

zi al lui Gruian, pe care acesta îl

foloseşte ca recuperator în Ţara

Oaşului şi în restul ţării. Palache

este bodyguardul principal al lui

Crişan, cel care la ordinul stăpânului său i-a aplicat 10 lovituri în

zone letale unui tânăr din Negreşti-Oaş, dar nu i s-a întâmplat

nimic până acum. Curcanii Tăut şi

Taloş ştiu de ce. Cei doi curcani

din fruntea Poliţiei sătmărene au

fost şi ei asmuţiţi de Crişan să gă-
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 Ramona este decisă să pună capăt relaţiei cu preşedintele judeţului, cu toate că acesta i-a cumpărat,

pentru a o determina să se răzgândească, un autoturism



D



Preşedintele are probleme de familie, probleme penale şi

probleme cu alcoolul



ivorţul pare singura cale de urmat pentru

Ramona Ştef, soţia preşedintelui Consiliului Judeţean Satu Mare, Adrian Ştef. Potrivit apropiaţilor familiei preşedintelui CJ, soţia

liberalului şi-a manifestat intenţia de a înainta actele de divorţ, după ce iniţial se arătase dispusă să

treacă peste infidelităţile şefului judeţului, de dragul celor doi copii pe cae-i au împreună, Armand

şi Astrid.

Mihai Bledea



Ramona Ştef le-ar fi spus

apropiaţilor că nu va mai face

nicio concesie pentru preşedinte, după ce escapadele sale

romantice au ajuns în presă.

Adrian Ştef este implicat într-o

relaţie amoroasă cu Birgitta

Nagy, consilier juridic în cadrul

Consiliului Judeţean Satu

Mare, şefa serviciului Coordonare şi Cooperare Instituţională

al instituţiei. Relaţia dintre cei

doi este una veche, ea datând

de pe vremea când Brigitta era



una dintre cele trei angajate ale

agenţiei de turism condusă de

actuala viceprimăriţă a municipiului Satu Mare, Marcela Papici.



Război vechi

între dive



Infidelitatea preşedintelui CJ, care nu a dat dovadă

de suficientă discreţie în a-şi

proteja relaţia cu Brigitta de

ochii angajaţilor şi de cei ai pre-



Silaghi şi-a înlocuit autoturismul intrat în posesia

Ramonei cu un X6 ultimul răcnet



sei, a dat naştere unor veritabile

conflicte între cele două dive,

care, potrivit unor angajaţi ai

consiliului, au fost văzute bătându-se pe holurile Palatului

Administrativ, nu mai demult

de doi ani, moment din care relaţia dintre cei doi a început cuadevărat să se ducă pe apa

sâmbetii. Conflictul a reprezentat primul hop al relaţiei lui Adi

Ştef cu Ramona. Cel de-al doilea l-ar fi reprezentat informaţia

potrivit căreia Ştef ar fi fost cel

care a sprijinit-o financiar pe

Brigitta pentru achiziţia limuzinei pe care aceasta a deţinut-o,

marca Audi A4, evaluată la

“modesta” sumă de 15.000 de

euro. Aceasta este, de altfel,

singura explicaţie prin care Brigitta poate justifica această

achiziţie, care lipseşte însă din

declaraţia ei de avere.



Ştef i-a cumpărat

Ramonei o maşină

a familiei Silaghi



Autoturismul marca

Audi deţinut de Silaghi, un Q7

de toată frumuseţea, prea mare

pentru curtea uriaşei vilei a exministrului, a intrat în proprietatea Ramonei Ştef, afirmă

surse apropiate de preşedintele

CJ. Apropiaţi ai familiei afirmă

că Ştef a cumpărat maşina de la

Silaghi, ex-ministrul şi cumnatul său, petru a o determina astfel pe Ramona să renunţe la

divorţ. Slabe şanse, afirmă aceleaşi surse, care susţin că Ramona este hotărâtă să pună

capăt relaţiei. Din banii luaţi de

la Ştef, Silaghi şi-a „tras” un

bolid BMW X6.



Amanta preşedintelui Ştef, Brigitta Nagy



Preşedintele judeţului

chefuieşte la Micula



Supărările soţiei lui

Ştef au la bază nu doar infidelitatea preşedintelui CJ, ci şi problemele pe care acesta le are cu

DNA, care l-au determinat pe

acesta să se refugieze, potrivit

surselor din CJ, în alcool. Altă

dată sportiv de performanţă, karateka deţinător al centurii

negre şi preşedinte al clubului

sportiv Zanshin, Ştef s-a refugiat în cabana silvicilor din Micula, unde şef de ocol este un

liberal. Ştef petrece apoape zilnic, după orele de program, în

compania amicilor săi, la cabana din apropiere de Satu

Mare, unde stropeşte gulaşurile

şi grătarele cu litri de vin şi

tărie.



un tun imobiliar de 5.000.000

de euro cu terenul din zona fostului supermarket Interex,

afirmă că în dosar apar şi numele celor doi lideri locali ai

PNL, ex-ministrul Ovidiu Silaghi şi preşedintele CJ Adrian

Ştef.

Problemele lui Ştef nu

se opresc însă aici. Acesta mai

are la activ o suită de ilegalităţi,

pentru care va răspunde alături

de vicepreşedintele CJ Satu

Mare, Mircea Govor, după ce

procurorii DNA au ridicat din

birourile instituţiei un număr

mare de caiete de sarcini şi dosare de licitaţii. Potrivit unor

surse, printre dosarele ridicate

se numără şi cele prin care grupul de firme Folda Security,



condus din umbră de Ştef, a obţinut, ani la rândul, contractele

de pază şi securitate pentru o

serie de instituţii aflate în subordinea CJ. Din dosare reiese

că din 2010 până în prezent, la

selecţile de ofertă organizate de

CJ pentru pază şi securitate,

toate câştigate de firmele din

grupul Folda, au participat, fără

nicio excepţie, aceleaşi trei societăţi: Big Security, Beta Security şi Folda. Pe scurt,

procurorii DNA au prins firul

licitaţiilor trucate de Ştef. Probleme vor avea, potrivit surselor, şi Renata Râşnoveanu, soţia

managerului Folda, Marian

Râşnoveanu, asociatul lui Ştef,

angajată în compartimentul de

Audit al CJ, dar şi vicepreşedintele CJ, Mircea Govor, care a

girat cu semnătura lui tunurile

lui “el prezidente”.

Ştef ar putea fi trimis

în judecată de DNA şi pentru

complicitate la trafic de influenţă în dosarul în care sunt cercetaţi Silaghi şi fostul şef al

DGIPI, Remus Şpan, după ce a

beneficiat, în campania electorală, de cursele Blue Air aduse

la Satu Mare de compania controlată de omul de afaceri Nelu

Iordache, la solicitarea lui Ovidiu Silaghi, acuzat că a încasat

de la omul de afacerişti o mită

de 200.000 de euro.



Clanul Silaghi - Ştef

în penal



Preşedintele Ştef, dar

şi mentorul, cumnatul şi naşul

lui Ovidiu Silaghi, au probleme

uriaşe şi riscă să înfunde puşcăria. Preşedintele Ştef a fost audiat în dosarul fraudării

referendumului, după ce din dosarul în care este vizat vicepremierul

Liviu

Dragnea,

preşedintele executiv al PSD, a

reieşit faptul că Ştef ar fi fost înlocuitorul lui Silaghi la întâlnirea programată la Cluj de

ministrul Radu Stroe, unde liberalilor li s-a cerut să umfle rezultatul prezenţei la urne.

Preşedintele Ştef are şi

alte probleme cu DNA. Surse

apropiate de ancheta în care

este cercetat Michael Mureşan,

samsarul sătmărean acuzat de



Maşina de 15.000 de euro condusă de amanta

preşedintelui Ştef
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